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BEyİn CERRAHı BABA İLE ASİSTAn oğLU
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1. Lİg'DEn 
süpEr Lİg'E
yüKsELEcEK

2. tAKıM 
Bugün BELLİ

OLABİLİr 11

nAzıM türKnAs 11’DE

ALT LİGLER 
NE ALEMDE?

MErt ArMAĞAn 6’DA

AHLAK YASASI 
NE ZAMAN GELECEK?

zEKİ ÖzDEMİr 5’tE

“ATATÜRK’TEN SONRA 
EN BAŞARILI LİDER”

IRAK SAVAŞI'NA KARŞI ÇIKTI
n 12 ülkeden çok sayıda sivil toplum kuruluşu-nun teşebbüsüyle oluşturulan ve gelecek gün-lerde Akdeniz'e açılması beklenen UluslararasıÖzgürlük Filosu için İstanbul'a gelen Wright,AA muhabirine değerlendirmelerde bulundu.Eski bir ABD askeri ve diplomatı olduğunukaydeden Wright, Irak Savaşı'na karşı çıktığıiçin 2003 yılında görevinden istifa ettiğini söy-ledi. Wright, Uluslararası Özgürlük Filosu'nun"İsrail'in Gazze'ye yasa dışı deniz ablukasınıkırmak ve İsrail ile ABD'nin Gazze halkına uy-guladığı soykırım nedeniyle açlık çeken Gazzehalkına yiyecek götürmek" olduğunu belirtti.

"İSRAİLLİLERİN YAPTIĞI SOYKIRIMDIR"
n "iSrAiLLiLEriN yaptığı bir soykırımdır. Bu, biretnik temizliktir." diyen Wright, şunları ifade etti:"İsrail, 33 binden fazla insanı öldürürken, 75binden fazla insanı yaralarken ve binlerce insanıenkaz altında ölüme terk ederken İsrail'i destek-leyen rolü nedeniyle ABD'den utanıyorum. ABD,İsrail'e silah sağlıyor, İsrail'e milyarlarca dolarveriyor ve İsrail'in Filistinlileri öldürmeyi dur-durması için elindeki kozları kullanmayı redde-diyor." Wright, ayrıca ülkesinin İspanya'daki üs-sünden Washington'a giden, "İspanya'da kalıpGazze'ye silah gönderen ABD Hava Kuvvetle-ri'nin bir parçası olamam." dedi. / 6’DA

Arzu ErDOĞrAL 5’tE

KILIÇDAROĞLU 
BU SORUYA NE CEVAP 

VERECEK?

Bakan ışıkhan'dan asgari ücret açıklaması
n ASGAri ücrete Temmuz ayında zam gelipgelmeyeceği konusu sık sık gündeme gel-meye devam ediyor. Milyonlarca çalışanson 2 yılda olduğu gibi bu yılda ara zambeklerken hükümet kanadı ekonomi prog-ramını gerekçe göstererek artışa kapılarıkapadı. Konu hakkında son açıklama iseÇalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı VedatIşıkhan'dan geldi. Bakan Vedat Işıkhan,asgari ücrete temmuz ayında zam ya-pılmayacağını belirtti.

n ışıKHAN konuyla ilgili şu açıklamayı yaptı:"Asgari Ücret Tespit Komisyonu belirler. BizBakanlık olarak işçi ve işvereni bir masadatoplayıp müzakerelerin sağlanmasını sağla-yan moderatör bir kurumuz. Temmuz'daartış yapılmayacağı dikkate alınarak Ocakayında ona göre artış yapıldı. Ekonomi den-ge işidir. Bunu gözetmemiz gerekiyor. Bizkalıcı refah artışının derdindeyiz. Şu andaistihdamdan feragat etmeden bir büyümesergiliyoruz." / 5’TE

“KDV artışı yapılmadı!”
n GıDADAKi KDV istismarını önleyecek dü-zenleme Resmi Gazete'de yayımlandı. Bunagöre lokanta, kafe ve pastane gibi işletmelersattıkları yiyecek ve içecekler için KDV'yiyüzde 10 olarak hesaplayacak. Hazine veMaliye Bakanı Mehmet Şimşek, bunun birKDV artışı anlamına gelmediğini bildirdi.

Eski ABD'li askerden israil itirafı: 
ULKEMDEn UTAnıyoRUM!Eski ABD'li asker ve diplomat Ann Wright, Gazze'ye yönelik saldırılarıyla insanlık dramına sebep olan İsrail'i desteklemesi nedeniyle ülkesi ABD'den utandığını söyledi.

“Son kez 
karşınızdayım”
n iYi Parti Genel BaşkanıMeral Akşener, ATO Con-gresium’da gerçekleşenİYİ Parti’nin 5. OlağanüstüKurultayı’nda açıklama-larda bulundu. Akşener,"Bugün üzerime düşenher şeyi yapmış olmanınhuzuruyla son kez karşı-nızdayım. Hiçbir hesaba,hiçbir pazarlığa, hiçbirsahtekârlığa girmedenmilletin sesini duyurmuşolmanın mutluluğuylason kez karşınızdayım. İYİParti olarak varlığımızı,onurumuzu, duruşumuzupazarlık masalarına mezeettirmemiş olmanın guru-ruyla son kez karşınızda-yım" dedi. / 6’DA

Afetzedeler evlerine
yerleşmeye başladı

n KAHrAMANMArAş mer-kezli 6 Şubat 2023'tekidepremlerden etkilenenPayas'ta evlerini kaybedenafetzedeler için TOKİ tara-fından inşası süren konut-lar yükselmeye devam edi-yor. Hatay'ın Payas ilçesin-de, depremlerde evini kay-beden afetzedeler, TOKİ ta-rafından yapımı tamamla-nan konutlarına yerleşme-ye başladı. / 6’DA

ABD’de bir Floyd
vakası daha

n ABD’DE 2020 yılında siyahiGeorge Floyd polis şiddetisonucu hayatını kaybetmiş-ti. Benzer bir olayın 18 Ni-san’da yaşandığı ortaya çık-tı. ABD'nin Ohio eyaletininCanton bölgesinde polis ta-rafından gözaltına alınan53 yaşındaki siyahi FrankTyson’ın gözaltına alındık-tan sonra hayatını kaybet-tiğini açıklandı. Tyson’ınölümünün ardından so-ruşturma başlatılırkenolay sırasında kaydedilenpolisin vücut kamerası gö-rüntüleri Tyson’ın polisinşiddeti sonucu öldüğünüortaya çıkardı. / 3’TE

İsrailli Bakan'ın paylaşımına tepki
n ADALET Bakanı Yılmaz Tunç, İsrail Dışiş-leri Bakanı Yisrael Katz'ın sosyal medya-dan yaptığı paylaşıma ilişkin, "Neredeolursa olsun, her platformda daha adilbir dünya için mücadele eden Sayın Cum-hurbaşkanımız, Filistin'de ateşkes ve ba-rış sağlanarak akan kanın bir an öncedurması için çabalamaktadır. Gözü dön-müş insanlık düşmanı canilerin, SayınCumhurbaşkanımızı hedef alması iştebundandır." ifadelerini kullandı. Tunç,sosyal medya hesabından yaptığı payla-şımda, Katz'ın, Erdoğan'ı hedef alan açık-lamalarının İsrail hükümetinin çocuk, ka-dın demeden yaptığı katliamları gizleye-meyeceğini vurguladı. / 6’DA

Hakan Fidan 
Riyad'a gidiyor
n DışişLEri Bakanlığı tarafından yapılanyazılı açıklamada, Dışişleri Bakanı Fi-dan, İslam İşbirliği Teşkilatı ve Arap Li-gi’nin Gazze konusunda oluşturduğu Te-mas Grubu toplantısına katılmak üzere28-29 Nisan tarihlerinde Riyad'ı ziyaretedecek. Ayrıca açıklamada, Bakan Fi-dan’ın ziyaret vesilesiyle çeşitli ikili gö-rüşmeler de gerçekleştireceği yer aldı.
Palandöken: 500 milyar TL'lik katkı bekleniyor

nBU yıl havaların erken ısınmasıyla
birlikte düğün sezonunun da açıl-
maya başladığını söyleyen Türkiye
Esnaf ve Sanatkarları Konfederas-
yonu (TESK) Genel Başkanı Bend-
evi Palandöken, "Havaların erken
ısınmasıyla birlikte fotoğrafçı,
kuaför, berber, gelinlikçi, çiçekçi,
pastacı, çeyizci gibi onlarca farklı
sektörde esnafımız düğün sezo-
nuna hazır. Bu yıl yapılacak dü-
ğünlerle birlikte evliliklerin 500
milyar TL’lik ekonomi oluştur-
ması bekleniyor” dedi.

nTESK Genel Başkanı Bendevi Palan-
döken düğün sezonunun başlama-
sıyla birlikte evliliklerin ekonomiye
olan yansımasını değerlendirdi. Pi-
yasanın canlanmak için düğün sezo-
nunu beklediğini belirten Palandö-
ken, ortalama düşün yapmanın ma-
liyetini anlattı. Palandöken, "Döviz
kurlarındaki artış ve yüksek enflas-
yona bağlı olarak tüm ürün ve hiz-
metlerde çok ciddi fiyat artışları var.
Düğünlerin vazgeçilmezi altının fiya-
tı son 1 yılda yüzde 100’e yakın art-
tı.” ifadelerini kullandı.  / 5’TE

TESK Genel BaşkanıPalandöken: Geçti-ğimiz yıl düğünlerpiyasaya 300 milyarlira katkı sağladı.

Güler, KKTC'de Mehmetçikle bir araya geldi
n ADALET Bakanlıktan yapılan açıkla-maya göre, Güler, Genelkurmay Baş-kanı Orgeneral Metin Gürak, DenizKuvvetleri Komutanı Oramiral Er-cüment Tatlıoğlu, Kara KuvvetleriKomutanı Orgeneral Selçuk Bayrak-taroğlu ve Hava Kuvvetleri Komuta-nı Orgeneral Ziya Cemal Kadıoğluile gittiği Kuzey Kıbrıs Türk Cumhu-riyeti'nde (KKTC) 28'inci MekanizePiyade Tümen Komutanlığını ziya-ret ederek, inceleme ve denetleme-lerde bulundu. 

n BUrADA görevli askerlerle akşamyemeğinde bir araya gelen BakanGüler, kardeş KKTC'de ve Ada'nıngüvenliğine yönelik önemli birfonksiyon üstlenen 28'inci Mekani-ze Piyade Tümen Komutanlığındabulunmaktan büyük mutluluk duy-duğunu belirtti. Güler, bölgede vedünyada çok boyutlu gelişmelerinyaşandığı, artan risk ve tehditler ne-deniyle güvenlik paradigmalarınınsürekli değiştiği kritik bir süreçtengeçildiğini vurguladı. / 6’DA

Erdoğan, Üsküdar'da
akaryakıt istasyonu

çalışanlarını 
ziyaret etti

nÖğLE saatlerinde Kısık-
lı'daki konutundan ay-
rılan Erdoğan, Kirazlıte-
pe Mahallesi Mehmet
Akif Ersoy Caddesi'nde-
ki bir akaryakıt istasyo-
nuna geldi. Firma yöne-
ticileri ve çalışanlarıyla
sohbet eden Erdoğan,
çıkışta kendisini bekle-
yen Kirazlıtepe Kentsel
Dönüşüm Uygulama
Alanı'nda görevli işçi-
lerle fotoğraf çektirdi. 

Türk yazılımcılar 
"siber kalkan"a 

güç kattı

Toz taşınımında
mümkün olduğunca
dışarı çıkılmaması

uyarısı
nANKArA Üniversitesi Tıp

Fakültesi Göğüs Hasta-
lıkları Anabilim Dalı
Öğretim Üyesi Prof.
Karnak, "Durumu has-
sas kişilere, toz taşını-
mının çok yüksek oldu-
ğu günlerde evde kal-
malarını, mümkün ol-
duğunca dışarı çıkma-
malarını öneriyoruz."
dedi. / 2’DE

nNATO Siber Savunma Mü-
kemmeliyet Merkezi
(CCDCOE) koordinatörlü-
ğünde gerçekleştirilen ve
bir anlamda kötü niyetli
girişimlere karşı "siber
kalkan" oluşturmayı he-
defleyen Kilitli Kalkan
2024 Tatbikatı (Locked
Shields 2024), Eston-
ya'nın Tallinn kentinde
düzenlendi. HAVELSAN
siber güvenlik uzman-
ları, tatbikatta altyapı
ve senaryo oluşturma
görevleriyle "Yeşil Ta-
kım"da yer aldı. / 12’DE
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SİVAS Cumhuriyet Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Halk Sağlığı Ana Bilim Dalı 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. İlhan Çetin, AA 
muhabirine, kenelerin tabiatta var ol
masıyla KKKA hastalığının da ortaya çık
tığını söyledi. 

Kenelerin bahar aylarında sıcaklığa 
bağlı ortaya çıktığını, ekime kadar tabi
atta görüldüğünü belirten Çetin, "Geçen 
yıl vaka sayılarımızda yaklaşık yüzde 50 
düşme vardı. Bunun sebebini özellikle 
bahar aylarının biraz daha geç gelmesine 
bağlamıştık." dedi. 

 
"Tedbirler biraz daha artırılmalı" 
Çetin, İç Anadolu Bölgesi'nde sıcaklık

ların özellikle haziran ayı sonlarına doğru 
arttığına dikkati çekerek, şunları kay
detti: 

"Önceki yıllara göre vaka sayılarında 
yaklaşık yüzde 50 düşüş gördük, bu iyi 
bir göstergeydi ancak bu sene havaların 
hızlı bir şekilde, mart ayının ortalarından 
itibaren ısınmasının, mart ve nisanın 
belki dünya tarihindeki en sıcak aylar 
olarak kayıtlara geçmesinin kenelerin 
çıkmasında ve tabiata dağılmasında çok 
etkili olduğunu biliyoruz. Bundan dolayı 
vakaların daha erken çıktığını hatta hay
atını kaybeden insanlarımızın nisan ayı 
başlarında başladığını görüyoruz. Onun 
için özellikle 2024 yılında tedbirlerin 
biraz daha artırılması gerekmektedir." 

 
"Kış aylarında ve sonbaharda tabi

atta çok fazla kene görmeyiz" 
Tarım ve Orman Bakanlığı ile Sağlık 

Bakanlığının KKKA hastalığına karşı ted
bir alma sürecine girdiğini ifade eden 
Çetin, vatandaşlardan da bu süreçte mut
laka kenelere karşı tedbirli olmalarını 

istedi. 
Çetin, yıllık vaka sayısının genelde 

12001300 civarında olduğunu, geçen 
sene bu rakamın 600700'e düştüğünü 
vurgulayarak, "Bunu baharın daha geç 
gelmesine bağlayabiliyoruz. Kış aylarında 
ve sonbahar aylarında tabiatta çok fazla 
kene görmeyiz." diye konuştu. 

 
"Şu an 80 civarında vaka var" 
Çetin, bu yıl havaların erken ısındığına 

dikkati çekerek, şöyle devam etti: 
"Şu ana kadar da takip ettiğim kadarıyla 

80 civarında vaka sayısı var. Bu vakaların 
özellikle geldiği noktalar ise İç Anadolu 
Bölgesi ve İç Anadolu'nun kuzeyi. Çorum, 
Yozgat, Tokat ve Sivas'ın özellikle kuzey 
bölümleri, Giresun, Gümüşhane, Erzincan 
ve Erzurum hattında vaka sayılarını 
yoğun şekilde görebiliyoruz. Bu yıl vaka 
sayılarının geçen yıla göre daha fazla ola

bileceğini düşünüyor ve öngörülerimizi 
paylaşıyoruz. Özellikle tabiatta, dış or
tamlarda çalışan insanlarımız tedbir 
alsın. Piknik yapma aşamalarında, tabi
atla uğraşma aşamalarında üzerine ke
nenin gelebileceğini, kenenin onları 
ısırabileceğini ve hastalık bulaştırabile
ceğini göz ardı etmesinler." 

Çetin, bu yıl KKKA hastalığı şüphesiyle 
Erzurum'da ölüm vakasının gerçek
leştiğine dikkati çekerek, vakaların ise en 
çok Sivas, Erzurum, Erzincan, Samsun ve 
özellikle Yozgat civarında görüldüğünü 
belirtti. 

Hastalığın başlangıcı ve ölüm arasında 
bir süreç geçtiğini anlatan Çetin, temen
nilerinin ölüm olaylarının yaşanmaması 
olduğunu vurguladı. 

Çetin, hastalıktan korunmanın en etkili 
yolunun kenelere karşı alınabilecek basit 
önlemler olduğunu sözlerine ekledi. (AA)

ANKARA Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Göğüs Hastalıkları Anabilim Dalı Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Demet Karnak, AA 
muhabirine, son dönemde ülke genelinde 
etkili olan toz taşınımının insan sağlığı 
üzerindeki etkilerine ilişkin açıklama 
yaptı.Bitkilerin üremek, hayati süreçlerini 
devam ettirmek için birtakım tozları at
mosfere saldığını ve bunların rüzgarla 
birlikte hareket ettiğini anlatan Karnak, 
"toz taşınımı" olarak adlandırılan bu 
doğa olayının duyarlı insanlarda bazı 
hastalıkları ortaya çıkarabildiğini vurgu
ladı.Prof. Dr. Karnak, "Tek bir çam 
ağacının bile atmosfere milyarlarca polen 
salgıladığını düşünürsek, konunun ne 
kadar ciddi olduğunu anlayabiliriz. Özel
likle astım, KOAH hastalarında, hava yolu 
duyarlılığı bulunan, bağışıklığı baskılan
mış kişilerde toz taşınımıyla havaya 
saçılan, havada asılı kalan partiküller, 
artan öksürük şikayetlerine ve çeşitli 
hastalıklara sebep olabilir. Bu nedenle 
durumu hassas kişilere, içinde bulun
duğumuz süreç gibi toz taşınımının çok 
yüksek olduğu günlerde evde 
kalmalarını, mümkün olduğunca dışarı 
çıkmamalarını öneriyoruz." ifadesini kul
landı. 

8 haftadan uzun  
süren öksürüğe dikkat 
Basit bir üst solunum yolu enfeksiy

onunun bile kişilerde hava yolu du
yarlılığına yol açabildiğine dikkati çeken 
Karnak, geçmeyen öksürüğün mutlaka 
dikkate alınması gereken bir durum 

olduğunu vurguladı. 
Prof. Dr. Karnak, "Özellikle 8 haftadan 

fazla süren öksürükte mutlaka bir göğüs 
hastalıkları uzmanına başvurulması 
gerekiyor. Basit bir akciğer filmi, birtakım 
ek tetkiklerle öksürüğün altta yatan se
bebi kolaylıkla anlaşılabilir." uyarısında 
bulundu. 

"Toz taşınımı bütün  
organizmayı etkileyebilir" 

Geçmeyen öksürüğün, sadece toz 
taşınımı değil, birçok farklı nedenle de 
ortaya çıkabildiğini belirten Karnak, söz
lerini şöyle sürdürdü: 

"Toz taşınımıyla milyarlarca ton toz 
havaya kalkıyor, bu tozların içinde nütri
entler, demir, selenyum, zehirli sülfür 
dioksit gazları gibi birçok unsur var. Bun
lar insanda sadece havayolunu değil, 
bütün organizmayı etkileyebiliyor. 

Toz taşınımı, kronik öksürük haricinde, 
tekrarlayan inflamasyon nedeniyle kalıcı 
hasara, akciğer dokusunda kalınlaşmaya, 
hava yolunda sekresyonun artmasına 
sebep olabilir. Geçmeyen enfeksiyonlar 
ortaya çıkabilir. Kişinin sağlık durumu 
içinden çıkılmaz, karmaşık bir hal alabilir. 
Dolayısıyla öksürük, nefes darlığı, balgam 
çıkarma gibi semptomlar hafife alınma
malı, böyle durumlarda mutlaka bir uz
mana başvurulmalı." 

Sanayileşmiş bölgelerde fabrika tozları, 
karbon partikülleri, taşıtların egzoz du
manının da atmosferi zehirlediğine, hava 
kirliliğine yol açtığına ve benzer sağlık 
risklerini ortaya çıkardığına işaret eden 

Karnak, Dünya Sağlık Örgütünün de bun
ları birinci derece kanserojen ilan ettiğini 
anımsattı. 

"Normal, sağlıklı birey öksürmez" 
Prof. Dr. Karnak, tütün ve tütün ürünleri 

kullanımının da akciğer sağlığı açısından 
önemli risk faktörü olduğuna dikkat çek
erek, "Özellikle sigara kullanan hastalara 
'öksürüyor musun?' diye sorduğumuzda 
'Normal öksürüyorum' diye karşılık 
veriyor. Oysa normal, sağlıklı birey ök
sürmez. Öksürük ve balgam çıkarma nor
mal bir semptom değildir. Öksürüğün 
sebebinin mutlaka tıbbi açıdan araştırıl
ması gerekir." dedi. 

Kişilerin genelde kan tükürmeye 
başladığında doktora başvurduğunu ama 
bunun ilerlemiş hastalık göstergesi 
olduğunu anlatan Karnak, "Çöl tozları, 
havada asılı bakteriler, virüsler, hava 
kirliliği, sigara, karbon partikülleri ak
ciğer kanserine bile neden olabiliyor. Bu 
nedenle öksürük deyip geçmemek, erken 
dönemde uzmana başvurmak önem 
taşıyor." açıklamasında bulundu. 

Toz taşınımı açısından bu ayların özel
likle tehlikeli dönemler olduğunu, çöl to
zları, polenlerin havada yoğun şekilde yer 
aldığını söyleyen Karnak, partikül tutucu 
maskelerin insanları dışarda toz 
taşınımından bir miktar koruyabile
ceğine ama çok katlı olmaları sebebiyle 
günlük hayatta kullanımlarının zor 
olduğuna değindi.(AA)
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Sıcak geçen ilkbahar 
KKKA vakalarını  
mevsiminden önce artırdı 

TOBB Türkiye Kozmetik ve Temizlik Ürünleri 
Sanayi Meclisi Başkanı Ahmet Pura, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, Türkiye'de yıllık ortalama 5 mi
lyon kutu dermokozmetik güneş koruyucu ürünün 
eczanelerde, 7,5 milyon kutu güneş koruyucu ürün
lerin de eticaret yoluyla satıldığını söyledi. Pura, zin
cir marketler, çevrimiçi perakendeler ve güzellik 
mağazalar üzerinden satış sayısının da yıllık orta
lama 5 milyon kutu olduğunu dile getirdi. 

Sahte ve taklit güneş koruyucu kremlerinin oriji
nallerinden nasıl ayırt edileceği konusunda da bilgi 
veren Pura, kozmetik ürünlerinin eczanelerden, 
güvenilir yetkili satıcılardan ve satış noktalarından 
alınmasının önemine işaret etti. 

 
Ürünün, "Ürün Takip Sistemi"nde kaydının bu

lunup bulunmadığının sorgulanması gerektiğini an
latan Pura, sahte ve taklit ürünlerde sıkça görülen, 
ambalajın şişmesi durumuna dikkat edilmesi 
tavsiyesinde bulundu. 

 
"Etiketin basılma düzeni ve simetrisine 

 dikkat edilmeli" 
Güneş koruyucu kremlerin iç ve dış olmak üzere 

farklı ambalajlara sahip olabildiğini ifade eden Pura, 
şunları kaydetti: 
 

"Sahte ve taklit ürünlerin iç ambalaj etiketlerinde 
sıklıkla rastlanan düzensiz basımlar nedeniyle etiket
lerin basılma düzenine ve simetrisine dikkat edilme
lidir. Orijinal ürün etiket ve ambalajlarında firmaya 
özel fontlar kullanılmakta olup satın alınan ürün
lerde bu yazı stil ve fontlarının yer alıp almadığı kon
trol edilmelidir." 

 
Ürünün üretim ve son kullanma tarihinin kontrol 

edilmesinin önemine işaret eden Pura, ürünün son 
kullanma tarihinin 3 yılı aşmadığından emin olun
ması gerektiğini söyledi. 

Pura, ürünlerin renklerinin de orijinal olup ol
madığını anlamak için bir yöntem olduğunu be
lirterek, şu değerlendirmelerde bulundu: 

"Renksiz olarak üretimi yapılan orijinal ürünlerin 
sahte ve taklitlerinde sıklıkla ürün rengi değiştirilmiş 

olarak piyasada bulunmakta olup satın alınan ürün
lerin renk kontrolleri gerçekleştirilmelidir. Orijinal 
ürünleri sahte ve taklit ürünlerden ayırt edilebilmesi 
için ürün içinde bilyesi bulunmakta olup satın alın
mak istenilen ürün iyice çalkalanarak bilye sesi 
duyulduğuna dikkat edilmelidir." 

 
Güneş kremi alırken dikkat  
edilmesi gerekenler 
Yaz mevsimine girerken güneş koruyucuların öne

minin arttığını belirten Pura, sektörde de güneş ko
ruyucu kremlere taleplerin yükseldiğini bildirdi. 

Pura, güneş ışınlarının "UVA" ve "UVB" ışınlarından 
oluştuğunu ifade ederek, güneş koruyucu krem 
seçilirken söz konusu iki ışından da koruyan nitelikte 
olması gerektiğini söyledi. 

Ürünün geniş spektrumlu olması ve kızılötesi ışın
lara karşı da koruma sağlaması gerektiğini aktaran 
Pura, "Bu özellikleri barındırmayan ürünlerde 
güneşten tam bir koruma beklenemez ve ilgili ürün
ler cilt yaşlanmasına karşı etki, lekelenmeyi önleme, 
en önemlisi güneş yanığı ve ilerleyen dönemlerde cilt 

kanseri riskine karşı koruma işlevlerini yerine getire
mezler." dedi. 

 
Ürün seçiminde cilt tiplerine  
göre seçim öneriliyor 
Pura, güneş kremlerinin fiziksel ve kimyasal ko

ruyucu olarak iki çeşidi olduğunu belirterek, fiziksel 
koruyucu olanların ciltten temizlenmesinin 
kimyasallardan daha kolay olduğunu anlattı. 

Güneş kremi seçiminde kişilerin cilt tiplerine göre 
de dikkat etmesi gerektiğini belirten Pura, "Yağlı cildi 
olanlar akışkan sıvı formlarda ya da jel formundaki 
güneş koruyucuları, kuru cildi olanlar ise krem for
mundaki güneş koruyucuları tercih etmelidir. Aksi 
takdirde, yağlı cildi olanlarda sivilce artışı, kuru cildi 
olanlarda ise kuruluk artışı gelişebilir. Cilt lekeleri 
olanlar güneş koruyucu krem seçerken kapatıcı 
formu olan kremleri tercih edebilir. Bu sayede hem 
güneş koruyucu kremin koruyucu etkisinden fay
dalanabilirken, hem de ciltteki lekelerin görün
mesinin önüne geçebilirler." değerlendirmesinde 
bulundu.(AA)

GHEBREYESUS , DSÖ'nün haftalık basın 
toplantısında, aşılar sayesinde çiçek 
hastalığının ortadan kaldırıldığını, bir za
manlar korkulan kızamık ve zatürre gibi 
birçok rahatsızlığın artık kolayca ön
lenebildiğini belirtti. 

Dünya genelinde çocukların yüzde 84'üne 
difteri, tetanos ve boğmacaya karşı üç doz 
aşı yapıldığını ifade eden Ghebreyesus, 
DSÖ'nün Genişletilmiş Aşılama Programını 
(EPI) başlattığı 1974'te dünya genelindeki 
bebeklerin yüzde 5'inden azının aşı
landığını hatırlattı. 

EPI'nin ülkeleri çiçek ve diğer hastalıklara 
karşı standartlaştırılmış aşı programları 
oluşturma konusunda desteklediğini dile 
getiren Ghebreyesus, "50 yılda DSÖ ve or
taklarının desteğiyle aşılama programları 
oluşturuldu. EPI, milyonlarca çocuk, ergen 
ve yetişkinin 30 hastalığa karşı aşılara er
işmesine yardımcı oluyor. DSÖ 
öncülüğünde hazırlanan yeni araştırmaya 
göre, EPI'nin 1974'ten bu yana en az 154 

milyon hayat kurtardığı tahmin ediliyor. Bu 
da son 50 yılda aşılamayla günde 8 bin ve 
saatte 6 hayat kurtarıldığı anlamına 
geliyor." dedi. 

Aşılama sayesinde bugün doğan bir 
çocuğun 5. yaşını görme olasılığının, 50 yıl 
önce doğan bir çocuğa göre yüzde 40 fazla 
olduğunu anlatan Ghebreyesus, hastalık
ların aşıyla önlenebilir hale gelmesiyle daha 
fazla hayatın kurtarıldığının altını çizdi. 

Ghebreyesus, "Son 50 yılda EPI çok şey 
başardı ancak Kovid19 salgını süreci 
dünya genelinde rutin aşılama program
larını sekteye uğrattı. Birçok ülkede 
yaşanan kriz ve çatışmalar, milyonlarca in
sanın aşı olma fırsatını kaçırması anlamına 
geliyor." diye konuştu. 

DSÖ Genel Direktörü Ghebreyesus, dünya 
liderlerine aşıları ve hayat kurtaran ürün
leri sağlayan aşılama programlarını destek
leme ve finanse etme çağrısında bulunan 
"İnsanca Mümkün" başlıklı ortak bir kam
panya başlattıklarını da duyurdu.(AA)

ENDÜSTRİDE kul
lanılan plastiklere, 
teflon ürünlere, 
tarımda, kozmetikte 
ve deterjanlarda kul
lanılan bazı mad
delere özellikle 
gebelik döneminde 
maruz kalmanın 
tekrarlayan düşüklere 
yol açabildiği, düşük 
zeka, astım, diyabet, 
obezite ve kanser gibi 
pek çok hastalığa 
yatkınlık yaratabildiği 
belirtildi. 

Türkiye Endokri
noloji ve Metabolizma 
Derneği Genel 
Sekreteri Prof. Dr. Eda Ertörer, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, üreme ve 
gelişimsel süreçlerin dengesi için gerekli 
hormonların sentezi, salgısı, dolaşımı, me
tabolizması, bağlanma fonksiyonu ve 
yıkımı ile etkileşime geçen dış maddelerin 
"endokrin bozucular" olarak isim
lendirildiğini söyledi. 

Endüstride kullanılan plastiklerin, poly
ester, epoksi reçine, teflon gibi ürünlerin, 
doğada bulunan ve gıdalarla alınan soya 
gibi tarımda kullanılan bazı maddelerin, 
kozmetiklerde ve deterjanlarda kullanıla
bilen fitalatların endokrin bozucular 
olduğunu ifade eden Ertörer, bu mad
delerin sağlığı ciddi oranda tehdit ettiğini 
vurguladı. 

Ertörer, endüstriyel atıklarla besin zin
cirine katıldıktan sonra çoğu doğada 
yüzyıllarca yok olmayan ve yayılan bu mad
delerin, solunum, cilt, ağız yolu gibi yollar
dan organizmaya girdiğini anlattı. 

Bunların, yağ dokuda biriktiğini aktaran 
Ertörer, endokrin bozucuların sağlık üz
erindeki olumsuz etkilerinin ortaya çık
masının uzun yılları bulabildiğini söyledi. 

Ertörer, "Özellikle anne karnında veya 
yaşamın ilk yıllarında bu maddelere maruz 
kalınması, ilerleyen yaşlarda ciddi sorun
lara yol açabilir. Kısırlık, tekrarlayan düşük
ler gibi olumsuz etkilerinin yanı sıra düşük 
zeka, dikkat eksikliği, bağışıklık sistemi 
sorunları, astım, diyabet, obezite, meme ve 
prostat kanseri gibi pek çok hastalığa 
yatkınlık yaratabilir, kanser oluşumunu ko
laylaştırabilir." diye konuştu. 

 
"Ağır metallerle ilgili alanlarda çalışan

lar, gebelikte yakın takip ettirilmeli" 
Endokrin bozuculardan bireysel çabalarla 

tamamen korunabilmenin pek mümkün ol

madığına işaret eden Ertörer, bunun için 
farklı alanlarda işbirliği içinde çalışıl
masının önem taşıdığını belirtti. 

Ertörer, bu konuda özellikle kanun 
koyucu ve uygulayıcılara büyük görev 
düştüğünü ifade ederek, "Endüstriyel atık
ların doğaya karışma sürecinde sıkı kontrol 
protokolleri belirlemiş uluslararası 
mecralarla ortak hareket edilmeli, bu 
alanda yapılan çalışmalar desteklenmeli. 
Özellikle tarım alanında sıklıkla kullanılan 
ve ürünlerde birikebilen bazı ilaçlar çok iyi 
denetlenmeli, ağır metallerle ilgili alanlarda 
çalışanlar, özellikle gebelik dönemlerinde 
yakın takip ettirilmeli, ev içi maruziyete 
karşı gerekli önlemler alınmalı, bu konu
larda toplumsal farkındalık artırılmalı." 
önerilerinde bulundu. 

Endokrin bozuculardan korunmak için 
bireysel olarak alınabilecek önlemler de 
bulunduğunu dile getiren Ertörer, şunları 
kaydetti: 

"Bu kapsamda plastik kaplar yerine 
mümkün olduğunca cam ürünler tercih 
edilmeli. Plastik kaplar içinde bulunan gı
dalar ısıtılmamalı, güneşte ısınmış plastik 
şişelerin içindekiler tüketilmemeli. Teflon 
ev eşyaları kullanılmamalı, hazır gıdalardan 
uzak durulmalı, yaş sebze meyveler çok iyi 
yıkandıktan sonra tüketilmeli, kokulu de
terjan ve kozmetiklerde kaliteli, bilinen 
ürünler tercih edilmeli. Bunun yanı sıra 
yüksek dozda soya içeren destek vitamin
leri kullanılmamalı, bebekler olabildiğince 
anne sütüyle beslenmeli. Süt yoluyla be
beğe geçiş olabileceğinden emziren anne 
de beslenmesine dikkat etmeli. Ayrıca gün 
içinde iç mekanlar iyi 
havalandırılmalı."(AA)

DSÖ: Küresel aşılamayla 50 
yılda 154 milyon hayatın  
kurtarıldığı tahmin ediliyor 

Endokrin bozucular, düşükten 
kansere kadar pek çok 
hastalığa yol açabiliyor 

Toz taşınımında mümkün olduğunca dışarı çıkılmaması uyarısı 

Sahte kozmetik ürünleri ve güneş kreminde ambalaja dikkat edilmesi uyarısı 
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antalya’Da kontrolden çıkıp su ka-nalına uçan otomobildeki sürücü, kanal-dan yüzerek çıkıp olay yerinden kaçtı. Ara-cın yaklaşık 1 buçuk ay önce satışını yapıpdevrinin henüz alınmadığını belirten ruh-sat sahibi kadın ise olay yerine geldiğinde-ki ilk sözü, “Allah’tan içinde kimse yok”oldu. Kazanın görgü şahidi bir genç ise,“Sürücü çok paniklemişti, yüzerek kanal-dan çıktı, ardından kaçtı” dedi.Kaza, saat 22.00 sıralarında Kepez ilçe-sine bağlı Göksu Mahallesi’ndeki Nene Ha-tun Caddesi ile İbn-i Sinan Sokak kesişi-minde meydana geldi. Henüz sürücüsününismi öğrenilemeyen 16 LUB 73 plakalı oto-mobilin önce kaldırıma çarpıp ardından sukanalına uçtuğunu görenler durumu 112Acil Çağrı Merkezine bildirdi. İhbarın ar-dından olay yerine itfaiye, polis ve sağlıkekipleri sevk edildi. Belirtilen adrese gelenitfaiye ekipleri, araçta yaptıkları kontroldeherhangi bir kişinin olmadığını tespit etti.

Bunun üzerine görgü şahitlerinin ifadesinebaşvuran polis, sürücünün araçtan çıktık-tan sonra yüzerek kanaldan çıktığını ve ar-dından panikleyerek kaçtığını belirledi.Trafik polisinin araç plakasından yaptığısorgulamada, aracın Gülfer Hanedar adınakayıtlı olduğu belirlendi.Ekiplerin haber vermesiyle kaza yeri-ne gelen Hanedar, aracı Halil isminde bir

galerice yaklaşık 1 buçuk ay önce sattığını,parasını almasına rağmen karşı tarafındevrini henüz üzerine almadığını söyledi.Gazetecilere de açıklamada bulunan Hane-dar, “Arabayı satmıştım, parasını aldım an-cak devrini henüz üzerine almadı. Kazaolunca beni aradılar. Allah’tan içinde kimseyok, ona sevindik. Galericiye satmıştım.Onun sürüp sürmediği de belli değil, ulaşa-

mıyorum da” diye konuştu.Kazayı görenlerden Musa Kont isimligenç ise “Araba aniden fren yaptı ve kanalauçtuktan sonra sürücü yüzerek çıktı.Adam çok panik yapıyordu, sakinleştirme-ye çalıştık ama kaçtı gitti” dedi.Polis ekipleri sürücüyü bulmak için ça-lışma başlatırken, araç çekiciyle su kana-lından çıkartılarak otoparka götürüldü.

328 NİSAN 2024 PAZARASAYİŞ

içişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 42 ildedüzenlenen "Narkoçelik-14" operasyon-larında 321 şüphelinin yakalandığını, 322kilogram uyuşturucu madde ve 135 binadet uyuşturucu hap ele geçirildiğini bil-dirdi.Yerlikaya, sosyal medya hesabındanyaptığı açıklamada, son 10 ay içerisindeuyuşturucu madde imalatçılarına, bunla-rın satışını yapanlar ile sokak satıcılarınayönelik toplam 39 bin 661 operasyon dü-zenlendiğini belirtti.Operasyonlarda 121 ton uyuşturucumadde, 42 milyon uyuşturucu hap ve 157milyon kök kenevir ele geçirildiğini akta-ran Yerlikaya, 310 bin 639 şüphelinin ya-kalandığını, bunlardan 28 bin 44'ününtutuklandığını, 12 bin 554'ü hakkında iseadli kontrol kararı verildiğini kaydetti.Bakan Yerlikaya, 682 ekip, 2 bin 46personel, 3 helikopter ile 44 narkotik kö-peğinin katıldığı operasyonların, İstanbul,Konya, Şanlıurfa, Manisa, Samsun, Elazığ,Gaziantep, Sakarya, Denizli, Adana, Os-maniye, Sivas, Ankara, Van, Bitlis, Erzu-rum, İzmir, Mersin, Bingöl, Kırklareli, Te-kirdağ, Kahramanmaraş, Isparta, Malatya,Çorum, Diyarbakır, Balıkesir, Adıyaman,Kırşehir, Ordu, Antalya, Aydın, Muş, Trab-zon, Muğla, Kırıkkale, Kütahya, Kayseri,Bursa, Afyonkarahisar, Iğdır ve Kocaeli ol-mak üzere 42 ilde "Narkoçelik-14" çalış-masının düzenlendiğini kaydetti. Operas-yonu gerçekleştiren güvenlik güçlerinitebrik eden Yerlikaya, "Aziz milletimizinbilmesini isterim ki; halkımızı zehirleyenuyuşturucu tacirleriyle ve organize suçörgütleriyle mücadelemiz milletimizindestek ve dualarıyla kararlılıkla devamedecek. Her an enselerindeyiz. Bizden ka-çamayacaklar." ifadelerini kullandı.

"Narkoçelik-14" 
operasyonlarında 

321 şüpheli yakalandı

DiyarBaKır'ın Çermik ilçesinde 6gündür kayıp olan gencin cesedi gölettebulundu.Çermik ilçesine bağlı kırsal Akçaör-ten Mahallesi'nde çobanlık yapan Şeyh-mus Arslan (20) 22 Nisan’da akşam20.00 sularında ayrıldığı evine dönme-yince yakınları aramaya başladı. Arama-lardan sonuç alamayan gencin yakınları,durumu 112 Acil Çağrı Merkezine bildir-mişti. Arslan’ın bulunması için İl Afet veAcil Durum Müdürlüğü (AFAD), jandar-ma, Dicle Üniversitesi Arama ve Kurtar-ma (DÜAK), güvenlik korucusu ve UMKEekipleri çalışma başlatmıştı.Hayvan sulama amaçlı kullanılan gö-lette Aslan'ın cesedi bulundu. Ceset,otopsi yapılmak üzeri morga kaldırıldı.Olayla ilgili inceleme sürüyor.

Diyarbakır’da kaybolan
gencin cesedi bulundu

aBD’De gözaltına alındıktan sonrahayatını kaybeden siyahi FrankTyson’ın polisin boynuna bastırmasısonucu hayatını kaybettiği ortaya çıktı.Tyson’ın, 2020 yılında polis şiddeti so-nucu hayatını kaybeden siyahi GeorgeFloyd gibi defalarca kez “Nefes alamıyo-rum” dediği anlar, polis kamerası tara-fından kaydedildi.ABD’de 2020 yılında siyahi GeorgeFloyd polis şiddeti sonucu hayatını kay-betmişti. Benzer bir olayın 18 Nisan’dayaşandığı ortaya çıktı. ABD'nin Ohioeyaletinin Canton bölgesinde polis tara-fından gözaltına alınan 53 yaşındaki si-yahi Frank Tyson’ın gözaltına alındık-tan sonra hayatını kaybettiğini açıklan-dı. Tyson’ın ölümünün ardından soruş-turma başlatılırken olay sırasında kay-dedilen polisin vücut kamerası görün-tüleri Tyson’ın polisin şiddeti sonucuöldüğünü ortaya çıkardı.18 Nisan’da yaşanan olayda bir tra-fik kazası ihbarının ardından hareketegeçen polis, olay yerinden kaçan 53 ya-şındaki Frank Tyson’ı bir barda gözaltı-na almaya çalıştı. Polisin kamerası gö-rüntülerinde, 2 polis tarafından yereyatırılarak ters kelepçe takılan Tyson’ınbir diğer polisin de orantısız saldırısınamaruz kaldığı görülüyor. Görüntülerde,üçüncü bir polisin diziyle boynuna bas-tırarak nefes almasını zorlaştırdığı siya-hi Tyson’ın defalarca “Nefes alamıyo-rum” dediği anlaşılıyor. 

ABD’de bir Floyd
vakası daha

Antalya’da kontrol-den çıkıp su kanalınauçan otomobildekisürücü, kanaldan yü-zerek çıkıp olay ye-rinden kaçtı. 

Öldüğü düşünülen sürücünün
yüzerek kaçtığı ortaya çıktı

Bebekler üzerinden haksız kazanç sağladılar
Özel hastanelerde, rüşvet su-çuna konu maddi menfaat temineden ve aralarında 14 doktor, 17hemşire, 8 hastane görevlisinin deolduğu toplam 41 şüpheli yakala-narak gözaltına alındı.Mali Suçlarla Mücadele ŞubeMüdürlüğünce, BüyükçekmeceCumhuriyet Başsavcılığı koordine-sinde yürütülen soruşturma kapsa-mında, suç işlemek amacıyla örgütkurma, nitelikli dolandırıcılık, rüş-vet ve resmi belgede sahtecilik suç-larına yönelik çalışmalar sürüyor.Yapılan çalışmalarda ekipler, arala-rında doktor, hemşire ve 112 AcilÇağrı Merkezi çalışanlarının da ol-duğu örgütlü hareket eden şüpheli-lerin, rüşvet suçuna konu maddimenfaat temin ettikleri bilgisineulaştı. Çalışmalar çerçevesinde,özel hastanelerin yeni doğan yo-ğun bakım ünitelerine usulsüz be-

bek hasta sevk ettikleri, SGK Baş-kanlığınca özel hastanelerde tedavigören bebek hastalara günlük 8 binTL ödeme yapıldığı için hastanegörevlilerinin iyileşen ve taburcuedilmesi gereken bebekleri, ödemealmaya devam edebilmek için has-tanelerde tutmaya devam ettikleri,bahse konu yoğun bakım ünitele-

rinde 7/24 bulunması zorunludoktor personeli masraflardan ka-çınmak için yoğun bakım ünitesin-de bulundurmadığı, yalnızca resmikayıtlarda görevli olarak gösterildi-ği ancak bebek hastaların durum-ları ağırlaştığı gün ve saatlerde gö-revli gösterilen doktorlara ait tele-fonların hastanelerden uzak bam-

başka noktalarda baz verdikleri,yoğun bakım ünitelerinde müte-madiyen hemşirelerin çalıştırıldığı,acil durumlarda telefonla hemşire-lerin birbirlerine hangi müdahale-de bulunmaları gerektiğini telkinettikleri, hasta yakınları doktorlagörüşmek istediğinde hemşirelerinkendilerini doktor olarak tanıttık-ları tespit edildi. Bu kapsamda İs-tanbul ve Tekirdağ'da yapılan eşza-manlı operasyonda, aralarında 14doktor, 17 hemşire, 8 hastane gö-revlisinin de olduğu toplam 41şüpheli yakalanarak gözaltına alın-dı. Şüphelilere ait ikamet ve iş yer-lerinde yapılan adli aramalarda, 45dijital materyal, 55 kutu yasa dışıilaç, 102 sayfa usulsüz tıbbi işlem-lere ilişkin doküman ele geçirildi.Firar olan 2 şüphelinin yakalanma-sına yönelik çalışmaların ise sürdü-ğü öğrenildi.
"Sibergöz-35" 

operasyonlarında
48 şüpheli yakalandı

içişleri Bakanı Ali Yerlikaya,Antalya merkezli 13 ilde "BilişimSistemlerini Kullanarak NitelikliDolandırıcılık" suçu işleyenlere yö-nelik "Sibergöz-35" operasyonların-da 48 şüphelinin yakalandığını bil-dirdi.Yerlikaya, sosyal medya hesa-bından yaptığı açıklamada, KaşCumhuriyet Başsavcılığı ve Jandar-ma Genel Komutanlığı Siber Suçlar-la Mücadele Daire Başkanlığı koor-dinesinde Antalya İl Jandarma Ko-mutanlığı Siber Suçlarla MücadeleŞube Müdürlüğünce yapılan çalış-malar sonucu Antalya merkezliAdana, Balıkesir, Batman, Hatay, İs-tanbul, Kocaeli, Manisa, Mardin,Mersin, Samsun, Şanlıurfa ve Tekir-dağ'da "Sibergöz-35" operasyonlarıdüzenlendiğini belirtti.Bakan Yerlikaya, bilişim sistemle-rini kullanarak nitelikli dolandırıcılıksuçunu işleyenlerin hazırladıklarısahte site ve sosyal medya hesapla-rında, güven sağlamak amacıyla sah-te TURSAB belgesi kullandıkları, Kaş,Kalkan, Finike, Patara, Adrasan, Çıra-lı ve Olimpos bölgelerinde yer alanvillalara yönelik detaylı keşif yaptık-ları, söz konusu villalarının sahibiy-miş gibi bu villaları kiralamak iste-yen 110 kişiyi sahte sosyal medyahesapları açarak dolandırdıkları vebu siteler üzerinden havale/EFTyöntemiyle ödeme aldıklarının tespitedildiğini bildirdi.

Benzin yüklü tanker önüne 
geleni ezip geçti

Kocaeli'nin Gölcük ilçesi D-130 Karayolu'nda seyir halinde olanbenzin yüklü tanker, önce üst geçitköprüsüne ardından ise 3 aracaçarptı. Tankerin çekici kısmı kopar-ken benzin ise yola saçıldı. Patlamariskine karşı yolun iki şeridi de tra-fiğe kapatılırken, çevredeki evlerdetahliye edildi.Edinilen bilgiye göre, Gölcük il-çesi D-130 Karayolu Yalova istika-metine seyir halinde olan benzinyüklü tanker sürücünün direksiyonhakimiyetini kaybetmesi neticesin-de araç, refüjdeki demir korkulukla-ra çarparak karşı şeride geçti. 150metre boyunca duramayan tankerüstgeçit köprüsünün ayağına, ardın-dan park halindeki iki kamyoneteçarptı. Daha sonra karşı şeritten ge-len hafif ticari araca çarpan tanke-rin çekici kısmı koptu. Kopan çekici,D130 Karayolu'ndan karşı sokağauçtu. Kazada tanker sürücüsü hafifşekilde yaralanırken benzin ise yolasaçıldı. İhbar üzerine olay yerinesağlık, polis, itfaiye ve AFAD ekiplerisevk edildi. Kısa sürede olay yerinegelen sağlık ekipleri yaralı hastane-ye kaldırırken, polis ekipleri ise pat-lama riskine karşı D130 Karayo-lu’nun Yalova ve İzmit istikametinitrafiğe kapattı. Ayrıca çevrede bulu-nan binalardaki vatandaşlar da tah-liye edildi.

Şehir merkezinden trafik akışısağlanıyor. Ayrıca itfaiye ve polisekipleri vatandaşları bölgedenuzaklaştırmaya devam ediyor. İtfai-ye ekipleri, patlama riskine karşıbölgeyi köpüklüyor. Patlamaya karşıtehlike olduğu için evler tahliyeedildi. Çok korktuk" Patlama riskinekarşı evden çıkarılan Aysel Sütlüce,“Polisler anons etti ve korkarak he-men dışarı çıktık. Kaza yapan tan-ker araçları ezmiş. Patlamaya karşıtehlike olduğu için evler tahliyeedildi. Çok korktuk" dedi.
Ömer Çengel ise "Tanker 3 aracıçarpmış. Tankerden devamlı benzinakıyor. Polisler evi boşalttı. Şu an dı-şarıda bekliyoruz" diye konuştu.
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UAD'nin soykırım davasında 
yeni tedbirler ne söylüyor?

Önceki tedbir kararlarının verildiği dönemin aksine Gazze şeridinde artık kıtlık 
riskinin olmadığı tam manasıyla kıtlığın başladığı ifadesi de ilgi çekici. 

İSTANBUL Medipol Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi Öğretim Üyesi Av. Dr. Abdullah 
Musab Şahin, UAD'nin 28 Mart 2024'te 
açıkladığı yeni ihtiyati tedbir kararlarını ve 
önemini AA Analiz için kaleme aldı. 

 
7 Ekim'den bu yana İsrail’in Gazze’ye 

yönelik saldırıları devam ediyor. 
 
Bu süreçte çözüm arayışları noktasında 

sırasıyla Uluslararası Ceza Mahkemesi 
(UCM), Birleşmiş Milletler Güvenlik Kon
seyi (BMGK) ve Uluslararası Adalet Divanı 
(UAD) öne çıkarıldı. 

 
Bu uluslararası organlar, gelen taleplere 

veya yoğun kamuoyu baskısına bağlı 
olarak sıklıkla gündeme geliyor. İsrailli 
siyasetçilerin bireysel sorumluluğu açısın
dan UCM, silahlı çatışma halinin sona 
erdirilmesi içinse BMGK yetkili. Geçtiğimiz 
aylarda Barolar gibi çeşitli kuruluşların ve 
bireylerin UCM savcısı Karim Khan’ı 
harekete geçirmek maksadıyla UCM’ye 
belge sunduğu görüldü. Yani, UCM’ye yöne
lik baskılar devam ediyor. Öte yandan süreç 
boyunca BMGK ivedi ateşkes karar 
tasarılarını sıklıkla müzakere etti. Bu 
müzakereler genellikle Amerika Birleşik 
Devletleri'nin (ABD) vetosu sebebiyle ke
sildi. Geçtiğimiz dönemdeki tasarılardan 
farklı olarak bu hafta BMGK tarafından Ra
mazan ayı süresince ateşkesi öngören bir 
tasarı kabul edildi. ABD ise tasarının müza
kereleri aşamasında veto hakkını kullan
mak yerine çekimser kalmayı tercih etti. 

 
UCM ve BMGK’ya yönelen teşebbüslerin 

yanında uluslararası kamuoyunun Güney 
Afrika’nın geçtiğimiz senenin son gün
lerinde Uluslararası Adalet Divanı (UAD) 
nezdinde Soykırım Suçunun Önlenmesi ve 
Cezalandırılması Sözleşmesi’ne dayanarak 

açtığı davaya ilgi gösterdiği görülüyor. 
 
Güney Afrika’nın başvurusu üzerine 

ihtiyati tedbirlere ilişkin duruşmalar 11 ve 
12 Ocak 2024'te yapıldı. UAD kısa süre 
içinde büyük oranda Güney Afrika’nın 
talebine uygun olarak ihtiyati tedbirleri 
kapsayan bir karar verdi. İsrail’in mahke
menin ihtiyati tedbir kararlarına uymaması 
ve Refah’a yönelik saldırıların başlaya
cağına ilişkin kullanılan beyanlar sebebiyle 
Güney Afrika tarafından 6 Mart 2024'te 
ihtiyati tedbirlerin kapsamının 
genişletilmesi ve mahkeme tarafından ek 
ihtiyati tedbirlerin kararlaştırılması talep 
edildi. İsrail tarafından bu talebin red
dedilmesi gerektiğine yönelik beyan sunul
duysa da UAD 28 Mart 2024'te yeni ihtiyati 
tedbirlere karar verdi. 

 
Neden ek ihtiyati tedbir kararı verildi? 
Mahkemenin bu ek kararı, İsrail’in 

devam eden saldırgan tutumlarının bir net
icesi. İlk olarak hatırlamak gerekir ki, 26 
Ocak 2024'te mahkeme tarafından karar
laştırılan ihtiyati tedbir kararlarının uygu
lanıp uygulanmadığını görmek için bir 
denetim mekanizması kurulmuştu. Dene
timin yapılabilmesi için İsrail’in mahkem
eye kararları uygulayıp uygulamadığı 
yönünde rapor sunması kararlaştırılmıştı. 
İsrail’in bu raporu kendisine verilen 
sürenin son günlerinde mahkemeye sun
duğu İsrailli siyasetçilerin beyanlarından 
anlaşılıyor. Bununla birlikte, ilgili rapor 
UAD tarafından kamuoyuyla paylaşılmadı. 
Bu sebeple, raporun içeriği bilinmese de 
mahkemenin ek ihtiyati tedbir kararı ver
mesi aslında İsrail’in sunduğu raporun 
mahkeme nezdinde tatmin edici bulun
madığı şeklinde değerlendirilebilir. 

 
İlave olarak, kararın gerekçesini anlamak 

için 28 Mart 2024'te açıklanan ek ihtiyati 
tedbir kararı metnini de incelemek 
gerekiyor. İlgili metin kapsamında önceki 
ihtiyati tedbir kararlarının verildiği 26 
Ocak 2024'ten bu yana Gazze şeridinde 
gıda ve diğer temel ihtiyaçlardan mahru
miyet durumuna bağlı olarak yaşam 
koşullarının gittikçe kötüleştiği vurgusu 
yapılıyor. Öte yandan, önceki tedbir karar
larının verildiği dönemin aksine Gazze 
Şeridi'nde artık "kıtlık" riskinin olmadığı, 
"tam manasıyla kıtlığın" başladığı ifadesi 
de ilgi çekici. 

 

Kararlaştırılan ihtiyati tedbirler neler? 
Karar metni kapsamında ilk olarak 26 

Ocak 2024 tarihli ihtiyati tedbirlerin teyit 
edildiği görülüyor. Bu tarihte alınan karar 
kapsamında İsrail’in soykırım teşkil eden 
fiillerinin sona erdirilmesi, bu amaca yöne
lik gerekli tedbirlerin alınması, insani 
yardıma ilişkin ivedi tedbirlerin alınması 
ve delillerin yok edilmesinin engellenmesi 
gibi hususlar düzenlenmişti. Bunlara ilave 
olarak, yeni tedbirler de Soykırım Sö
zleşmesi’nin hükümlerine bağlı olarak, 
ayrıca kıtlık ve açlığın başlaması da dikkate 
alınarak kararlaştırıldı. 

 
İlave tedbirlere yönelik karar metninin 

yukarıda bahsedilen gerekçelere uygun bir 
şekilde insani yardımın sağlanmasına 
yönelik olduğu anlaşılıyor. Ayrıca UAD oy 
birliğiyle, BM ile tam işbirliği içinde Gazze 
halkına gıda, su, elektrik, hijyen ve tıbbi 
bakım da dahil olmak üzere tüm 
ihtiyaçların sağlanması için kara geçiş nok
talarının kapasitesinin artırılmasına ve 
geçiş noktalarının gerektiği sürece açık tu
tulmasına karar verdi. 

 
Bunun dışında, İsrail ordusunun insani 

yardımın ulaşımını engellememesi ve 
Soykırım Sözleşmesi hükümlerinden 
doğan yükümlülüklerine uygun davran
masına karar verildi. Önceki ihtiyati tedbir 
kararına benzer şekilde İsrail’in kararın 
yürürlüğe girdiği tarihten itibaren 1 ay 
içinde mahkemeye rapor sunması suretiyle 
bir denetim mekanizmasının tesis edildiği 
de görülüyor. 

 
Karar nasıl değerlendirilir? 
Ek ihtiyati tedbirlere yönelik karar, İs

rail’in hukuka aykırı eylemlerinin devam 
ettiğinin ve daha önceki karara uygun 
olarak İsrail’in gerekli tedbirleri al
madığının UAD tarafından tescili şeklinde 
anlaşılabilir. Kararın bir diğer gerekçesi, 
değişen şartlar sonucu başlayan kıtlık ve 
buna bağlı olarak artan salgın hastalık 
riskidir. Bu endişenin İsrail’in askeri op
erasyonlarının bir sonucu olarak kabul 
edildiği anlaşılıyor. Bu kapsamda, UAD 
nezdinde ilerleyen dönemde soykırım 
yargılamaları yapılacağından, İsrail’in 
eylemleri mahkeme tarafından soykırım 
kastını gösteren eylemler olarak kabul 
edilebilir. Özetle, soykırım yargılaması 
başlamadan önce mahkeme soykırım suçu
nun unsurlarına ilişkin gerekçelerini so
mutlaştırıyor. Divan üyelerinin çoğunluğu 
tarafından kıtlık ve insani erişimin engel
lenmesiyle soykırım suçu arasında doğru
dan bağ kurulması oldukça önemli. 

 
UAD’nin kararının ateşkes çağrısı içer

memesi garipsenmemeli. Silahlı çatışma 
hali İsrail ve Hamas arasında sürüyor. 
Hamas ise UAD’nin yetki alanı dışında bir 
aktör olduğundan, Divan'ın vereceği bir 
ateşkes kararı yalnızca İsrail’i kısıtlaya
bilirdi. Bu sebeple ihtiyati tedbirlere ilişkin 
önceki kararlarda olduğu gibi mahkemenin 
yetki alanı dışına çıkmama eğilimini 
sürdürdüğü görülüyor. Ateşkese yönelik 
çağrılar noktasında UAD yerine BMGK rol 
üstleniyor. Zaten UAD’nin kararı kap
samında da BMGK’nın 25 Mart 2024'te 
aldığı ateşkes çağrısına atıf yapıldığını 
görüyoruz. 

 
[İstanbul Medipol Üniversitesi Hukuk 

Fakültesi Öğretim Üyesi Av. Dr. Abdullah 
Musab Şahin]

ORSAM Irak Araştırmacısı Sercan Çalışkan, 
Türkiye ve Irak arasında gelişen işbirliğinin iki 
ülke için ne anlama geldiğini AA Analiz için 
kaleme aldı. 

 
Hem Türkiye hem Irak kamuoyu son dönemde 

iki ülkenin ilişkilerinde gündemin oldukça sıcak 
ve hızlı değişebilen bir yapıda olduğunun 
farkında. Özellikle askeri anlamda karşılıklı adım
ların yarattığı olumlu bir atmosfer söz konusu. 
Irak Ordusu'nun ülkenin kuzeyinde terör örgütü 
PKK tehdidi altında bulunan Duhok şehrinde 
asker konuşlandırması ve Irak hükümetinin 
PKK’yı "yasaklı örgüt" olarak tanımlaması söz 
konusu olumlu havayı pekiştirdi. 

 
Kazankazan stratejisi 
Irak tarafından gelen adımların arka planında 

iki ülkenin ilişkilerini orta ve uzun vadede 
sağlamlaştırabilecek "ortak menfaatler" yer alıyor. 
Bunlar ekonomik anlamda kazanımlar, alternatif 
ticaret ve enerji rotalarının inşası ve savunma 
işbirlikleri olarak sıralanabilir. Öncelikle ticaret ve 
enerji ayağında 2 temel proje Türkiye ve Irak için 
son derece stratejik öneme sahiptir. Bunlar, Faw 
Limanı ve Kalkınma Yolu Projesi'dir. Irak’ın Basra 
şehrinde inşa edilen Faw Limanı’nın Orta Doğu’
nun en büyük konteyner limanı olması bekleniyor. 
Faw Limanı’nı Avrupa’ya bağlayacak rotayı ise 
Kalkınma Yolu sağlayacak. Irak’ın güneyinden 
Türkiye’ye bağlanacak bin 200 kilometrelik kara 
ve demir yolu hattı ile Basra Körfezi, Türkiye 
aracılığıyla doğrudan Avrupa pazarına ulaşabile
cek. 2029 yılında 2 projenin de tam kapasite işler
liğe kavuşması bekleniyor. 

Faw Limanı'na ve limanın tam manasıyla küre
sel bir boyut kazanabilmesi için Türkiye’ye duyu
lan ihtiyaç, Irak ve Türkiye arasındaki ilişkilerin 
yeni boyutunu oldukça güzel özetliyor. Dolayısıyla 
Irak tarafının, Kalkınma Yolu’nun belirlenen 
süreçler içerisinde tamamlanabilmesi için 
Türkiye ile sıkı işbirliğine gidilmesi gerektiğinin 
farkında olduğu söylenebilir. Bu noktada 
Kalkınma Yolu’nun Faw Limanı’na katacağı strate
jik önemin daha iyi anlaşılabilmesi için Çin örneği 
verilebilir. Kalkınma Yolu’nun, Çin’in Avrupa’ya 
ulaşma süresini KızıldenizSüveyş Kanalı rotasına 
göre 2025 gün kısaltması bekleniyor. Küresel 
ticaret hacminin önemli bir kısmında pay sahibi 
olan Çin ve diğer aktörlere sunulacak bu gibi fır

satlar, Kalkınma Yolunu sadece bölgesel bir proje 
olmaktan çıkarıyor. Irak, Türkiye’nin dahli ol
madan gerçekleşemeyecek olan Kalkınma Yolu 
için ilişkilerin yeni bir boyuta çekilmesi gerek
tiğinin farkında. 2 projenin de Türkiye’nin dünya 
ticaret hacmindeki payını artırabilme fırsatları 
düşünüldüğünde Türkiye de Irak tarafından gelen 
adımlara karşı olumlu bir cevap vermek istiyor. 

 
Irak için yeni bir kalkınma süreci 
Kara ve demir yolları ile inşa edilecek bin 200 

kilometre uzunluğundaki Kalkınma Yolu’nun in
şası Irak’ın kalkınması için bir "imkanlar sil
silesini" beraberinde getirebilir. Bu rotanın 
işlerliğinden önce, ilk aşamada inşa edilebilmesi 
için söz konusu rotanın güvenlik tehditlerinden 
arındırılması gerekecek. Dolayısıyla proje, Irak 
tarafının PKK ve DEAŞ gibi terör örgütlerini 
bölgeden temizlemek için daha somut adımlar at
masını sağlayacaktır. Bu her ne kadar kolay ve çok 
yakın vadede uygulanabilir bir süreç gibi 
gözükmese de güvenlik tehditlerinin ortadan 
kaldırılmasına dönük atılacak her adım Irak 
coğrafyasını daha yaşanabilir kılacaktır. 

Diğer yandan özellikle proje güzergahında işsi
zliğin yüksek olduğu şehirlerde yeni istihdam 
imkanları doğacaktır. Yeni ulusal ve uluslararası 
yatırımlar ile DEAŞ yıkımı sonrası şehirlerin 
yeniden inşası ciddi bir hız kazanabilecektir. İşsi
zliğin ve şehirlerin yeniden inşasının Irak 
toplumu için başat sorunlar olduğu 
düşünüldüğünde bu durumun önemi daha net or
taya çıkıyor. Terör örgütü DEAŞ’a karşı Irak devleti 
tarafından zafer ilan edilmesinin üzerinden 7 yıl 
geçmesine rağmen bugün Musul, Kerkük, Diyala 
ve Selahattin gibi şehirlerin önemli kısmında alt 
ve üst yapılar yeniden inşa edilemedi. Irak’ın 
Türkiye ile işbirliği içerisinde 2029 yılında Faw Li
manı ve Kalkınma Yolu’nu tam kapasite ile işleye
bilecek konuma getirmesi bu şehirlerin hızlı bir 
kalkınma sürecine girmesini ve Irak toplumuna 
yeni iş sahaları sunulabilmesini beraberinde ge
tirecektir. 

Türkiye, ortak menfaatlerde istenilen düzeyin 
yakalanabilmesi için Irak merkezi hükümetinin 
kendi toprakları içerisinde mutlak egemenlik 
sağlayabilmesi gerektiğini sıklıkla vurguluyor. 
Dolayısıyla Irak topraklarında varlık gösteren 
terör örgütlerinin Irak güvenlik güçleri tarafından 
ortadan kaldırılması başat mesele olarak ortaya 

çıkıyor. Ancak bunun, istekliliğin yanı sıra askeri 
imkan ve kabiliyet gerektirdiği de açık bir gerçek
tir. Eğer Irak, terör örgütü PKK ile mücadelede 
somut adımlar ile ciddi bir isteklilik ortaya ko
yarsa, Türkiye’nin Irak Ordusu'nun modernizasy
onuna dönük katkılarının da önünün açılması 
beklenebilir. 2021 yılında bu anlamda bazı 
gelişmeler olmuştu. Dönemin Cumhurbaşkanlığı 
Savunma Sanayii Başkanı İsmail Demir, Bağdat’ta 
Irak Savunma Sanayii Başkanı Muhammed Der
raci ile bir araya gelerek Türkiye’den Irak’a 
teknoloji aktarımı noktasında anlaşıldığını belirt
mişti. Yine aynı yıl dönemin Irak Savunma Bakanı 
Cuma İnad, Türkiye'den Bayraktar TB2, 12 adet 
T129 ATAK helikopter ve 6 adet de insansız hava 
aracına (İHA) karşı savunma sistemleri satın 
almak için girişimde bulunduklarını dile getir
mişti. Bu tarihten sonra ilerleyen süreçte pek çok 
kez savunma sanayi alanında karşılıklı arayışlar 
sürse de somut neticeler alınamadı. Son olarak 
Ekim 2023’te Türkiye’yi ziyaret eden Irak 
Savunma Bakanı Sabit Muhammed Abbasi, Milli 
Savunma Bakanı Yaşar Güler ile görüşmesinde 
savunma sanayi alanında işbirliği konularının ele 
alındığını vurguladı. 

Savunma sanayi işbirliğinde ve ortak tehditlere 
karşın Irak Ordusu'nun modernizasyonunda iki 
ülke arası ilişkiler henüz istenilen düzeye 
gelebilmiş değil. Ancak karşılıklı ortak menfaat
lerin gelişmeye başlaması, arzu edilen adımların 
da somutlaşabilmesini sağlayabilir. Faw Limanı, 
Kalkınma Yolu, terör örgütü PKK’ya karşı işbirliği 
gibi gündem maddeleri, savunma sanayi gibi iki 
ülkenin de fayda sağlayacağı yeni başlıkları gün
deme getirebilir. Öyle ki Türkiye Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın Ramazan Bayramı son
rası Irak’a yapacağı geniş kapsamlı ziyarette bu 
konudaki adımların daha somut bir zemine taşın
ması sürpriz olmayacaktır. 

 
[Sercan Çalışkan, ORSAM Irak Çalışmaları 

Araştırmacısı. Polis Akademisinde doktora 
eğitimine tez yazım aşamasında devam et
mektedir. Irak’ın birçok vilayetinde 2020’den 
bu yana saha çalışmaları gerçekleştiren 
Çalışkan; 2021 Irak Parlamento Seçimleri ile 
2023 Yerel Seçimlerinde uluslararası gö
zlemci olarak görev yapmıştır. Çalışkan ayrıca 
Çin’in Orta Doğu politikası üzerine de 
akademik çalışmalar yürütmektedir.]

 Türkiye-Irak ilişkilerinde yeni dönem: Ortak menfaatler 
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, AK 
Parti Genel Başkanı olmadan önce ülkenin 
Cumhurbaşkanı! Kapsayıcı olma konu
munda… 

Sadece genel başkan olsa bile siyasetin dili 
gereği tüm partilerin, ülkenin birliği, bütün
lüğü için kavga dilinden her zaman uzak dur
ması,  muhalefet yarışını, ülke menfaatleri olan 
konularda daha iyisini yapmada sürdürmelil
erdir. 

 
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın, DEM Parti terör 

örgütü PKK’nın siyasi kanadı gibi hareket et
tiği için bu parti hariç her parti ile görüşmesini 
doğru buluyorum.  

 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, CHP 

Genel Başkanı Özgür Özel ile ilk görüşmesinin 
ardından henüz randevu tarihi netleşmese de  
önümüzdeki günlerde kapsamlı bir görüşme 
daha gerçekleştirecek.  

  
Bu görüşmeye CHP eski Genel Başkanı 

Kemal Kılıçdaroğlu sosyal medya üzerinden 
paylaştığı “Sarayla müzakere edilmez, mü
cadele edilir” sözleri ile karşı çıktı. 

 
Kılıçdaroğlu anayasanın değiştirilmesi, işsiz

lik gibi konularda itirazda bulunduğunu be
lirtse de muhalefet illa görüşmemek ile mi 
oluyor? 

  
Şimdi böyle olunca ortaya bir ikilem çıkmış 

olmuyor mu? 
 
Görüştüğüm bir CHP’li ismin anlattığı tam 

da bana Kılıçdaroğlu’nun kendisi ile çeliştiğini 

gösteriyor. 
 
Şöyle ki o CHP’li ismin anlattıklarına ve 

iddiasına göre henüz Cumhur ittifakı ku
rulmadan önce CHP ve AK Parti görüşmüş 
bırakın sıradan bir görüşmeyi, görüşmeler 
öyle bir ilerlemiş ki Erdoğan ve Kılıç
daroğlu ittifak yapacak düzeye gelmiş. 
Daha sonra Kılıçdaroğlu’na suikast girişimi 
olunca görüşmeler sonlanmış.  

 
Şimdi Kılıçdaroğlu’na bu iddia üzerinden 

soruyorum siz ittifaka kadar gidebiliyorsunuz 
da bir görüşmeyi Cumhurbaşkanı Erdoğan ile 
Özgür Özel’e mi çok görüyorsunuz? 

 
Diğer bir kaynaktan da doğrulattığım bu 

hadise şayet gerçekleşseydi şimdi belki de çok 
farklı bir Türkiye olacaktı değil mi Sayın Kılıç
daroğlu? 

 
Bugün gelinen noktada sizin fikrinizi 

değiştiren ne oldu? 
 
Dünden bugüne değişen ne? 
 
Size şunu da söyleyeyim Sayın Kılıçdaroğlu 

o günlerde sizin yanınızda olanlar ile bugün 
konuştuğumda neden fikrinizin değişmiş ola
bileceğini sordum. Size yakın olan bazı isimler 
kendilerinin halen aynı görüşte olduğunu, 
görüşülmesi gerektiğini ve sizin görüşünüze 
asla katılmadıklarını söylediler. 

 
Yani o günlerin sizinle birlikte mimarları 

arasında olanlardan bir siz değişmişsiniz. 
Neden değiştiğinizi bilmek de bizlerin hakkı. 
Türk siyasetine katkıları olduğunu belirten bir 
siyasetçinin aday seçimleri gibi konularda 
parti içerisinde haklılık payı olan bir ismin 
ülkeyi ilgilendiren konularda daha dikkatli ol
ması gerekir.  

 
Bakalım Sayın Kılıçdaroğlu dünden bugüne 

kendisi için ne değiştiği sorumuza nasıl cevap 
verecek? 

——————— 

Fatih Erbakan bu konuyla toplumu etkiliyor! 
 
Yeniden Refah Partisi Genel Başkanı Fatih 

Erbakan Kürecik Radar Üssü 'Tamamen 
Amerika'nın Elindedir'. ‘Kürecik Radar Üssü 
derhal, bugünden tezi yok kapatılmalıdır’ gibi 
sloganların yanı sıra seçim zamanı da "Şart
larımız belli. İktidar İsrail’le ticareti son
landırdığını Malatya’da İsrail’i korumak için 
kurulan Kürecik Radar Üssü’nü kapattığını ve 
emekli maaşını 20 bin TL’ye çıkardığını ilan 
etsin, biz bugün İstanbul adayımızı çekmeye 
hazırız." demişti. Yani bazı konuları siyasi are
naya çekmişti.  

 
Yine bir konuşmasında Kürecik Radar Üssü 

ile ilgili olarak "İsrail'i, İran'ın füzelerine karşı 
korumak üzere Malatya'da Kürecik'te kurul
muş radar üssü var. Bu katil, siyonist İsrail reji
mini korumak bize mi kaldı Allah aşkına, 
kapatalım şu Kürecik Radar Üssü'nü" 
ifadelerini kullanmıştı. 

 
Erdoğan, "Malatya Kürecik'teki radar üssün

den İsrail'in İran füzelerine karşı korunduğu" 
iddialarına yanıt verdi. 

  
Cumhurbaşkanı Erdoğan "Kürecik'teki 

radar merkezinin ülkemizin ve ittifakımızın 
güvenliği dışında hiçbir devletle herhangi bir 
ilişkisi, bağı, irtibatı yoktur ve olamaz. Türkiye 
böyle bir şeye zaten izin vermez." dedi. 

 
Erdoğan bu sözleri ile Fatih Erbakan’ı yalan

ladı. 
 
Ama emin olun Fatih Erbakan’ın bu tarz 

söylemlerinden toplum çok etkileniyor. Gö
zlemlerime dayanarak söylüyorum toplum üz
erindeki etkisi öyle böyle değil.  

 
Fatih Erbakan’ın bu tarz açıklamalarına 

karşı çoktan açıklama yapılmalıydı.  
 
Şu an merak ettiğim Fatih Erbakan iddi

alarında halen ısrarcı olacak mı? 

Evlenmenin maliyeti dudak  
uçuklattı: Fiyatla nikahı öteliyor
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken, düğün maliyetlerinin 500 bin liradan başladığını belirterek, artık 

damada ve geline takılan altınların maliyetleri karşılamadığını ifade etti. Palandöken, evlenecek gençler için 
yetkililere sıfır faizli destek kredisi sağlanması çağrısında bulundu. Palandöken, düğün salonu kiraları ve 
beyaz eşya fiyatlarındaki artışlar da gençlerin evlilik planlarını ertelemesine neden olabildiğini söyledi.

“ATATÜRK’TEN SONRA 
EN BAŞARILI LİDER”

Zeki ÖZDEMİR

Kılıçdaroğlu bu 
soruya ne cevap 
verecek?

ARZU ERDOĞRAL

İndependent, The Telegraph, Times, Amerika’da The washing
ton Post gazetesi için verdiği mülakatta (Buraya çok dikkat!) 
gazeteci Aslı A. (Türkiye’nin Milli menfaatleri hakkında hiç te 
hayra konuşmayan bir zatiye…), gazeteci Ertuğrul Ö., Sanatçı 
Orhan G. vb. kişilerin; Anadolu'da muhafazakar, Vatanperver, Mil
liyetperver, demokrat ve liberal çevrelerin ve kesimlerin ek
seriyetinin ortak bir özelliği var. Yukarıda belirttiğim farklı 
cenahlardan ve kesimlerden kişiler ile yabancı medya kuruluşları 
ortak bir noktada buluşuyorlar. Bunlara “Türk Milletini bıraka
mazsın, ayrılamazsın, 2028’de gidemezsin; 21. Yüzyılda Türkiye 
Cumhuriyeti Devletinin ve Türk Milletinin  kurucu ve kurtarıcı lid
eri olmalısın, sizinle birlikte Devletin ve Milletin yapacak daha çok 
işi var” diyen siyasetçi ve Devlet adamı Devlet B. yi de ekleyebiliriz. 

Yukarıda saydıklarım özetle şunu söylediler: “Türkiye 
Cumhuriyeti Devletinin Atatürk’ten sonra en başarılı, en 
dönüştürücü ve büyük işler yapan lideri 12. Cumhurbaşkanıdır…” 

Dikkat edin, ben söylemiyorum!  
Objektif bir değerlendirme yaptığımızda Türk Milleti biraz duy

gusal bir Millettir. Övdüğünü göklere çıkarır, yerdiğini de yerin 
dibine batırır. Dünyayı, olayları, olguları, tarihi ve tarihi şahsiyet
leri siyah ve beyaz olarak değerlendirir. Gri renkleri görmez. Millet 
olarak bizler tarihi bir bilimsel disiplin olarak değil, hesaplaşma 
arenası olarak görüyoruz. Olay ve olguları, tarihi ve tarihi şahsiyet
leri, Devlet adamı ve siyaset/siyasetçileri analitik bir bakış açısıyla 
somut ve nesnel veriler üzerinden değil subjektif ve aşırıcı bir yak
laşımla değerlendiriyoruz. Artıları ve eksileri ile, yaptıkları ve ya
pamadıkları ile, doğruları ve yanlışları ile rasyonel bir analiz 
yapmıyoruz.  

Yani biz Millet olarak bir kişiyi veya Devlet ve Milletimizi doğru 
tanıyamayabiliriz, tanımlayamayabiliriz. Bizi ve bizden olanları en 
doğru şekilde tanıyan ve doğru tespit eden biz değil; başkaları, ya
bancılar, hasımlarımız ve düşmanlarımızdır. Çünkü ne bir eksik, ne 
bir fazla olmaksızın analizini, tespitini ve çözümlemesini doğru 
yapmak zorundadır. Güçlü ve güçsüz yanlarımızı, eksik ya da fa
zlamızı doğru görüp ona göre hareket etmek durumundadır. Bu 
bağlamda işini düzgün ve doğru yapmazsa mücadelesini ve 
savaşını kaybedeceğini çok iyi bilir.  

 
Analizlerin ve söylenenlerin doğru olmadığını söylemek olanak 

dahilinde görünmemektedir. Söz konusu olgu, yadsınamaz bir re
alitedir. Malumun ilanıdır.  

Bu realite Türkiye'de bizzat yaşanmakta, bütün dünya tarafın
dan da görülmektedir.  

Gelinen noktada söz konusu sonuç ve olgunun temelinde yatan 
faktörler; Türkiye'de son 22 yılda yaşananlar, kaydedilen iler
lemelerdir. Toplumsal barışın sağlanması adına katedilen 
gelişmeler, çatışma risklerinin ortadan kalkması, 
etnik/dini/mezhepsel savaş tehdidinin bertraf edilmesi, 
demokrasi/insan hakları/hukukun üstünlüğü standartlarının yük
seltilmesi, özgürlüklerin genişletilmesi, dini hakların ve kültürel 
hakların iade edilmesi, askeri vesayetin ortadan kaldırılması, terör 
örgütlerinin bitirilme noktasına getirilmesi, jeopolitik/jeostratejik 
dengeli ve rasyonel bir dış politika izlenmesi, dünyada 17 ülkede 
Türk Askerinin bulunması, doğu batı, kuzeygüney enerji ve 
ticaret ile lojistik ve ulaşım koridorlarının kurulması, 
Türkistan/Kafkas, Balkan, Ortadoğu, Akdeniz, Afrika bölgelerinde 
yumuşak güç ve sert güç unsurları ile siyasijeopolitikjeostratejik
ekostratejikdiplomatik olarak proaktif ya da agrasif varlık göster
erek inisiyatif kullanılması, altyapı/sağlık/sosyal güvenlik/ulaşım 
alanlarında büyük mesafelerin katedilmesi, savunma sanayinde 
destan yazılarak dünyada Amerika/İsrail, Avrupa, Rusya, Çin’den 
sonra 5. güç bloğu olarak Türkiye’nin ortaya çıkması, uzay ve 
havacılık sanayinde varlık gösterilmesidir… 

Son 22 yılda Türkiye Cumhuriyeti Devleti ve Türk Milletinin, 
Türkiye Milli gücünün 5 kat büyümesidir. 

 
Yukarıda saydığım olumlu faktörlerin yanı sıra 2009 Oslo krizi, 

7 Şubat Mit krizi, 2013 gezi olayları, 2014 68 Ekim olayları, 15 
Temmuz 2016 FETÖ teröris darbe/işgal/istila girişimi, pandemi, 
RusUkrayna savaşı, 6 Şubat 2022 Maraş depremi sonrası yaşanan 
çekilmez ekonomik kriz, yüksek 
enflasyon/faiz/kur/işsizlik/piyasa teröristlerinin fahiş fiyat 
artışları, tarım ve hayvancılık sorunu ile eğitim, kültür, vergi, kamu 
personeli rejimi  ve yargı alanlarında keskin, tunçtan bir iradeyle 
Müslüman Türk Milletinin ruh ve mana kökü ile Türk Milli 
Kültürüne uygun, çağdaş uygulamalar da göz önünde bulunduru
larak, tarihin en köklü reformlarının yapılması zorunluluğunun 
mutlak olduğu gerçeğini göz ardı etmek olanaksızdır.  

 
Sonuç itibariyle her şeye rağmen, tüm eksiklik ve aksaklıklara 

karşıt son 22 yılda İsrail’e katil, soykırımcı ve hırsız diyen; Akd
eniz'de tüm dünyaya aleni bir şekilde meydan okuyan, Akdeniz'de 
yeni Sevr haritasını yırtıp atan, dünya 5’ten büyüktür diyen, açık 
desteği ile Azerbaycan’ın Ermeni işgali altındaki Karabağ toprak
larını düşmandan kurtarmasını sağlayan… Türk Devleti gerçekliği 
temelinde devrinde bütün bunları sağlayan, liderlik, önderlik ve 
başarı hikayesi ortaya koyan, demokratik teamüller ve hukuk 
çerçevesinde Türk Milletinin azim ve kararıyla ve seçimle işbaşına 
gelen (farklı makamlarda), ilerlemenin önünde pranga olan, is
tikrarsızlık unsuru ve köhnemiş, 94 yılda istisnasız her 1.5 yılda 
bir hükümet değişikliği demek olan  parlamenter sistemi 
kaldırarak Türk Tipi Üniter Demokratik Başkanlık Sistemini ge
tiren Türkiye Cumhuriyeti Devleti 12. Cumhurbaşkanının, 
Cumhuriyet tarihinde Atatürk’ten sonra en başarılı dönüştürücü 
ve devrimci, en uzun süre görev icra eden Türk lider olduğu ol
gusu yadsınamaz bir realitedir. 

 
Son bir hususu da belirtmeden geçmemek gerekir. Atatürk anti 

emperyalist, anti Amerikancı; Milli iradeyi, Savunma sanayini 
önceleyen, Türk Milli Kültürü ve Turanı işaret eden bir liderdi.  

Günümüzde 12. Cumhurbaşkanı liderliğinde Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti emperyalizmin emirlerinin tam tersi politika 
izlemekte, emperyalist ve Batı köpeği terör örgütlerinin kafasını 
kesmekte, emperyalist kıskaç ve ateş çemberine rağmen 
Atatürk’ten sonra savunma sanayinde destan yazmakta, 
Atatürk’ün işaret ettiği Turan Birliğini kurmakta (Türk Keneşi, 
Türk Devletleri Teşkilatı), Atatürk’ün gösterdiği “İstikbal gök
lerdedir” hedefini kelimenin tam manasıyla gerçekleştirmekte, 
Türkistan ile çok yoğun siyasi, askeri, ekonomik, ticari, enerji, 
ulaşım, altyapı, kültürel, sofistike vb. alanlarda ilişki ve işbirliği 
yürütmektedir. 

Türkiye en son 23 Nisan 2024 tarihinde Irak ile Kalkınma Yolu 
projesi adında çağdaş ipekyolu anlaşması ile birlikte diğer strate
jik ve konsantre meselelere ilişkin 26 anlaşma birden imzaladı.  

 
Vakıa ortada.  
Saygı ve selamlarımla…

Havaların ısınması ve düğün se
zonunun başlamasıyla birlikte, 
evlenmeyi düşünen çiftlerin maliyet 
hesapları da gündeme geldi. 
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kon
federasyonu (TESK) Genel Başkanı 
Bendevi Palandöken, evlilik hazır
lıklarının ekonomi üzerindeki etki
lerini ve ortaya çıkan yeni 
maliyetleri değerlendirdi. 

 
EVLENMENİN MALİYETİ 500 

BİN LİRADAN BAŞLIYOR 
Palandöken, düğün maliyetlerinin 

500 bin TL'den başladığını ve özel
likle beyaz eşya, oturma grubu, 
düğün salonu kirası ve ziynet 

eşyaları gibi kalemlerdeki harca
maların ciddi oranda arttığını be
lirtti. Döviz kurlarındaki artış ve 
yüksek enflasyonun, tüm ürün ve 
hizmetlerde fiyatları önemli ölçüde 
yükselttiğini ifade eden Pa
landöken, altın fiyatlarının son bir 
yılda yüzde 100’e yakın artış gös
terdiğini vurguladı. 

 
FİYATLAR EVLENMEYİ 

ÖTELİYOR 
Bir zamanlar düğünlerde gelin ve 

damada takılan altınların, maliyet
leri büyük ölçüde karşıladığını 
anımsatan Palandöken, artık bu du
rumun geçerliliğini yitirdiğini dile 

getirdi. Düğün salonu kiraları ve 
beyaz eşya fiyatlarındaki artışlar da 
gençlerin evlilik planlarını 
ertelemesine neden olabiliyor. 

Palandöken, devletin gençleri 
evliliğe teşvik etmek adına çeşitli 
destekler sunduğunu ancak daha 
fazlasının yapılması gerektiğini be
lirtti. Özellikle sıfır faizli destek 
kredilerinden tüm çiftlerin yarar
lanabilmesi çağrısında bulunarak, 
bu desteklerin hem bireysel hem de 
ekonomik anlamda büyük önem 
taşıyacağını ifade etti. 

TESK Başkanı, düğün sektörünün 
ekonomiye sağladığı katkıya da 
değindi ve TÜİK verilerine göre, 

sektörün geçtiğimiz yıl 300 milyar 
TL'lik bir ekonomik katkı 
sağladığını aktardı. Düğün alışveriş
lerinin, emlakçıdan taksiciye, mat
baacıdan organizasyoncuya kadar 
pek çok sektöre doğrudan fayda 
sağladığını söyledi. 

Palandöken, bu yıl dünya evine 
girecek gençlerin mağdur olmaması 
adına firmaların yeni evlenecek 
çiftlere yönelik kampanya ve in
dirimler yapması gerektiğini vurgu
ladı. Ayrıca, alışveriş yapacak 
vatandaşların memnuniyet ve 
güvenliği açısından tanıdıkları ve 
güvendikleri esnafları tercih et
meleri gerektiğine dikkat çekti.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, asgari 
ücretle ilgili önemli açıkla
malarda bulundu. Işıkhan, asgari 
ücretin hükümet tarafından 
değil, Asgari Ücret Tespit 
Komisyonu tarafından belir
lendiğini ve Temmuz ayında her
hangi bir artış yapılmayacağını 
belirterek, Ocak ayında yapılan 
zammın buna göre yapıldığını 
açıkladı. 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, katıldığı 
bir televizyon programında gün
deme dair soruları yanıtlarken 
asgari ücrete ilişkin önemli açık

lamalarda bulundu. Bakan 
Işıkhan, asgari ücretin belirlen
mesi sürecine dair bilgi verdi ve 
Temmuz'da bir artış yapılmaya
cağını vurguladı. 

 
'OCAK ZAMMI YETERLİ' 
Vedat Işıkhan, "Asgari Ücret 

Tespit Komisyonu, hükümetin 
müdahalesi olmaksızın, işçi ve 
işveren temsilcilerinin 
katılımıyla asgari ücreti be
lirleyen bağımsız bir kurumdur. 
Biz, Bakanlık olarak sadece bu 
sürecin sağlıklı ilerlemesi için 
moderatörlük yapıyoruz," dedi. 
Bakan, Temmuz ayında asgari 

ücrete bir zam yapılmayacağını, 
Ocak ayındaki artışın bu durumu 
göz önünde bulundurarak 
yapıldığını ifade etti. 

 
'DESTEKLERİMİZ SÜRECEK' 
Bakan Işıkhan, ekonomik den

gelerin korunması gerektiğine 
dikkat çekerek, "Biz kalıcı refah 
artışının peşindeyiz ve şu anda 
istihdamdan feragat etmeden 
büyüme sergiliyoruz. Bu süreçte 
Bakanlık olarak işçilerimize, 
memurlarımıza ve emeklilerim
ize yönelik desteğimizi sürdürm
eye devam edeceğiz," şeklinde 
konuştu.

İstanbul’daki kafe ve 
restoranlarda KDV denetimi

İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı, 
bugün Beşiktaş, Şişli, Fatih, Beyoğlu ve 
Kadıköy'de restoran, pastane, fırın, kafe 
ve eczane gibi işletmeleri kapsayan geniş 
çaplı bir KDV denetimi gerçekleştirdi. 45 
araç ve 200'den fazla gelir uzmanının 
katıldığı denetimlere İstanbul Vergi 
Dairesi Başkanı Rıza Bilgiç de bizzat 
katıldı. 

Denetimlerde KDV oranlarına ilişkin 
tespitler, ödeme kaydedici cihazlar ve 
pos cihazı kontrolünün yanı sıra, iş 
yerinin kira olup olmadığı, iş yeri ki
ralarının bankalar vasıtasıyla ödenip 
ödenmediği, kayıt dışı işçi çalıştırılıp 
çalıştırılmadığı kontrol edildi. Bilgiç, 
ekipler alana çıkmadan önce basın açık
laması düzenledi. 

IBAN İLE ÖDEMEDE  
DENETLENDİ 
Bilgiç "Bu vergi denetimlerimizde 

KDV oranları, ödeme kaydedici cihaz ve 
POS cihazları denetimi, iş yerleri ki
ralıksa kira ödemeleri bankadan mı 
elden mi bankadansa dekont tespiti, POS 
cihazları işletmeye ait mi değil mi, işlet
meye ait olmayan POS cihazları kul
lanılıyorsa bunların tespiti, kayıt dışı 
istihdam bulunması durumunda bunun 
tespiti ve IBAN numarasına ödeme alan 
işletmeler varsa bu numaraların tespiti, 
hesap numarasının işletmeye ait olup ol
madığı konularının tespiti ile alakalı 
vergi denetimi gerçekleştireceğiz. Vergi 
dairesi Başkanlığı olarak vergi denetim
lerinde en önemli amacımız kayıt dışılığı 
önlemektir" dedi.

Bakan Işıkhan'dan asgari ücret 
açıklaması: Ocak zammı yeterli
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HAtAY'ın Payas ilçesinde, deprem-lerde evini kaybeden afetzedeler, TOKİtarafından yapımı tamamlanan konutla-rına yerleşmeye başladı.Kahramanmaraş merkezli 6 Şubat2023'teki depremlerden etkilenen Pa-yas'ta evlerini kaybeden afetzedeler içinTOKİ tarafından inşası süren konutlaryükselmeye devam ediyor.Çağlalık Mahallesi'nde 6 Mart'ta te-meli atılan 28 bloku 2+1, 7 bloku ise 3+1olacak şekilde 821 konuttan yapımı ta-mamlananlar hak sahiplerine teslim edi-liyor. Evinin anahtarını alan depremze-deler, yeni konutlarında oturmaya başla-dı. Depremzede Bestami Gülerdem, AAmuhabirine, TOKİ tarafından yaptırılanyeni evlerine yerleşmenin mutluluğunuyaşadığını söyledi.Yeni konutunda eşi ve çocuklarıylahuzur bulduğunu anlatan Gülerdem, gü-venilir eve yerleştiği için psikolojik ola-rak rahatladığını belirtti.

Hatay Payas'taki 
afetzedeler evlerine
yerleşmeye başladı

ÜlkeMİzdegeçtiğimiz günlerdeartık yeter diyecegi-miz görüntülere şa-hit oluyoruz en sonMüge Anlı’da birskandal yaşadık. 19yaşındaki çocuk üvey annesiyle bir-likte kaçmış ve üvey anne o çocuğuyetiştiren kişi yani bu demek oluyorki hem ülkemize sokulan diziler film-ler hem de aynı zamanda bu tür or-ganizasyonlar bizim neslimizi de mil-letimizi de bölmek istiyor.Biliyorsunuz ki ülkemiz hemNATO ülkeleri açısından hem de aynızamanda askeri ve ordu açısındandünya ülkelerinin çok çok ilerisindeve teknoloji açısından da gayet iyidurumdayız daha da gelişmeye de-vam ediyoruz. ülkenin durumundanbağımsız söylüyorum yani milletinevet bir geçim sıkıntısı var bir dedevletin gerçekleri var ve bu gerçek-ler dış güçleri her zaman korkuturoldu lakin milletimizi ve devletimizibölmek isteyen güruhlar tek yol ola-rak ailemizi bölmekten başladılar.TikTok Instagram Instagram YouTu-be gibi platformlarda çok fazla lanet-lenmiş ırklar mevcut peki bunun çö-zümü nedir ahlak yasası ülkemizdeacilen bir ahlak yasası gerekiyor çün-kü ahlak yasasını içerisinde örnekveriyorum aile içerisindeki ilişkilerçapraz ilişkiler çocuklarımızın karşı-sına çıkan o saçma sapan videolarbunların hepsine erişim engeli getiri-lip aynı zamanda bu videoları çeken-ler hakkında da ahlak yasası için birişlem yapılması gerekiyor emin oluncaydırıcılığı yüksek olursa neslimizibelki tamamını kurtaramayız amabundan sonraki neslimizi düzeltmekiçin bir çaba harcayabiliriz.

MERT ARMAĞAN

AHLAK YASASI NE
ZAMAN GELECEK?

Kurtulmuş, Bosna Hersek, Somali ve Senegal meclis başkanlarıyla görüştü
tBMM Başkanı Numan Kur-tulmuş, Parlamenterler Arası Ku-düs Platformu 5. Konferansı do-layısıyla İstanbul'da bulunanBosna Hersek, Somali ve Senegalmeclis başkanlarıyla bir arayageldi. Kurtulmuş, İstanbul'dakibir otelde düzenlenen konferanskapsamında, Bosna Hersek Halk-lar Meclisi Başkanı Kemal Ade-

moviç, Bosna Hersek TemsilcilerMeclisi Başkan Yardımcısı DenisZvizdiç ile Somali Halklar MeclisiBaşkanı Skeikh Adan MohamedNur ve Senegal Meclis BaşkanıAmadou Mama Diop ile ayrı ayrıgörüştü. Görüşmelerde, ülkelerve parlamentolar arası ikili ilişki-ler, bölgesel ve küresel konularile İsrail'in Gazze başta olmak

üzere Filistin topraklarına yöne-lik katliam boyutlarına varan sal-dırıları ele alındı.Konferansın tarihi bir dönümnoktası olacağına yönelik değer-lendirmelere yer verilen görüş-melerde, ayrıca dünyanın dörtbir yanından gelen parlamenter-lerin Filistin davasına verdiğidesteğin önemi vurgulandı.

Wright: israil'i destekleyen rolü 
nedeniyle ABD'den utanıyorum

12 ülkeden çok sayıda sivil toplumkuruluşunun teşebbüsüyle oluşturulanve gelecek günlerde Akdeniz'e açılmasıbeklenen Uluslararası Özgürlük Filosuiçin İstanbul'a gelen Wright, AA muha-birine değerlendirmelerde bulundu.Eski bir ABD askeri ve diplomatı ol-duğunu kaydeden Wright, Irak Sava-şı'na karşı çıktığı için 2003 yılında gör-evinden istifa ettiğini söyledi.Wright, Uluslararası Özgürlük Filo-su'nun "İsrail'in Gazze'ye yasa dışı denizablukasını kırmak ve İsrail ile ABD'ninGazze halkına uyguladığı soykırım ne-deniyle açlık çeken Gazze halkına yiye-cek götürmek" olduğunu belirtti.
"İsraillilerin yaptığı 
bir soykırımdır""İsraillilerin yaptığı bir soykırımdır.Bu, bir etnik temizliktir." diyen Wright,şunları ifade etti:"İsrail, 33 binden fazla insanı öldü-rürken, 75 binden fazla insanı yaralar-ken ve binlerce insanı enkaz altında ölü-me terk ederken İsrail'i destekleyenrolü nedeniyle ABD'den utanıyorum.ABD, İsrail'e silah sağlıyor, İsrail'e mil-yarlarca dolar veriyor ve İsrail'in Filis-

tinlileri öldürmeyi durdurması için elin-deki kozları kullanmayı reddediyor."İsrail'in Gazze Şeridi'ndeki sivillereyönelik yoğun bombardımanını ve ülke-sinin saldırıya verdiği desteği protestoetmek için 25 Şubat'ta başkent Was-hington'daki İsrail Büyükelçiliği önündekendisini ateşe vererek hayatını kaybe-den ABD Hava Kuvvetlerinin muvazzafüyesi Aaron Bushnell'i anımsatanWright, ayrıca ülkesinin İspanya'dakiüssünden Washington'a giden, "İspan-ya'da kalıp Gazze'ye silah gönderen ABD

Hava Kuvvetleri'nin bir parçası ola-mam." diyen başka bir ABD'li askerindaha olduğunu dile getirdi.Aynı askerin ABD Kongresi'ne degittiğini belirten Wright, 7 gün boyuncaGazze'de yiyeceği olmayan insanlar içinaçlık grevi yaptığını söyledi.
"75 yıllık suçluluk duygusu,
İsrail'in uyguladığı soykırımı
savunmak için kullanılıyor"Wright, İsrail'i desteklemenin ABDdiplomasi tarihinin trajik bir parçası ol-

duğuna dikkati çekti."Demokrat ya da Cumhuriyetçi, heryönetim İsrail'in ne suç işlerse işlesinkorunmasının önemli olduğunu düşün-mektedir." görüşünü paylaşan Wright,şunları kaydetti:"Dünyanın geri kalanı da 'Amerikane yapıyor?' diye soruyor. Bunu nedenyapıyorlar? Bence bu, ABD'nin Almanyave Avusturya'da soykırıma uğrayan in-sanları kurtarmak için yeterince hızlıadım atmadığı İkinci Dünya Savaşı'ndankalan psikolojik bir şey. Savaştan sonrada Birleşik Devletler, Holokost'tan kur-tulanları kabul etmedi yani bence bura-da bir suçluluk psikolojisi var. Bu 75 yıl-lık suçluluk duygusu, şimdi İsrail'in Gaz-ze halkına uyguladığı soykırımı savun-mak için kullanılıyor."İsrail'in Batı Şeria ve Gazze'deki iş-gali sürdükçe bölgedeki çatışmalarındevam edeceğini dile getiren Wright,ezilen insanların ayaklanmasının sonderece doğal ve İsrail'in yaptıklarınınuluslararası hukuka aykırı olduğunuvurguladı.Wright, İsrail'e yönelik boykotlarınşiddet içermeyen çok etkili eylemler ol-duğunu sözlerine ekledi.

Eski ABD'li asker ve diplomat Ann Wright, Gazze'ye yönelik saldırılarıyla insanlık dramınasebep olan İsrail'i desteklemesi nedeniyle ülkesi ABD'den utandığını söyledi.

Mİllİ Savunma Bakanı Yaşar Gü-ler, "Nasıl 50 yıl önce soydaşlarımızınyaşadığı zulüm ve acılara sessiz kal-madıysak, bugün de aynı anlayışla Kıb-rıs Türkü'nün haklarını koruma azimve kararlılığına sahibiz." ifadesini kul-landı. Bakanlıktan yapılan açıklamayagöre, Güler, Genelkurmay Başkanı Or-general Metin Gürak, Deniz KuvvetleriKomutanı Oramiral Ercüment Tatlıoğ-lu, Kara Kuvvetleri Komutanı Orgene-ral Selçuk Bayraktaroğlu ve Hava Kuv-vetleri Komutanı Orgeneral Ziya Ce-mal Kadıoğlu ile gittiği Kuzey KıbrısTürk Cumhuriyeti'nde (KKTC) 28'inciMekanize Piyade Tümen Komutanlığı-nı ziyaret ederek, inceleme ve denetle-melerde bulundu. Burada görevli as-kerlerle akşam yemeğinde bir arayagelen Bakan Güler, kardeş KKTC'de veAda'nın güvenliğine yönelik önemli birfonksiyon üstlenen 28'inci MekanizePiyade Tümen Komutanlığında bulun-maktan büyük mutluluk duyduğunubelirtti.Bölgede ve dünyada çok boyutlugelişmelerin yaşandığı, artan risk vetehditler nedeniyle güvenlik paradig-malarının sürekli değiştiği kritik birsüreçten geçildiğini vurgulayan Güler,şöyle devam etti:"Bu süreçte jeopolitik ehemmiyetiyüksek bir coğrafyada bulunan ülkemi-zin de tüm bu tehdit ve tehlikelere kar-şı, daima güçlü ve uyanık bulunması birzorunluluk haline geliyor. Dolayısıyla

Milli Savunma Bakanlığı olarak bizlerde ülkemizin bekası, asil milletimizingüvenlik ve huzuru için son bir asrın enyoğun ve en etkin faaliyetlerini gerçek-leştiriyoruz. Bu kapsamda şanlı ordu-muz, yurt içinde ve sınır ötesinde icraedilen operasyonlar ile terörle mücade-lede büyük başarılar elde ediyor. Kahra-man Mehmetçiklerimiz, son teröristi deetkisiz hale getirme kararlılığıyla müca-delesini büyük bir gayretle sürdürüyor.Operasyonlarımızla eş zamanlı ola-rak hudutlarımızın emniyetini de enyoğun ve etkili tedbirlerle sağlarken,Mavi ve Gök Vatan'ımızda hak ve men-faatlerimizi de tereddütsüz ve tavizsizkoruyoruz. Milli meselemiz olan Kıb-rıs'ta da Garanti ve İttifak antlaşmalarıkapsamında bulunurken, güvenlik ve

barışın korunmasına yönelik faaliyet-lerimizi de siz kahraman silah arka-daşlarımın büyük fedakarlıklarıyla ba-şarıyla yerine getiriyoruz."Türkiye'nin Kıbrıs sorununun orta-ya çıktığı ilk andan itibaren, konuyauluslararası hukuk temelinde hakkani-yet esasıyla yaklaştığını kaydeden Gü-ler, diplomasiyi önceleyerek ve ilgili ta-raflarla görüşerek sürece çözüm bul-mak için yoğun gayret sarf edildiğinidile getirdi.Güler, tüm bu çabalara rağmenKıbrıs'taki soydaşlara karşı artan bas-kı ve hatta katliama dönüşen eylemle-rin, garantör devlet olarak Türkiye'ninbarışın tesisi ile soydaşların korunma-sına yönelik adım atmasını gerekli kıl-dığını vurguladı.

Milli Savunma Bakanı Güler, KKTC'de
Mehmetçikle bir araya geldi

Bakan Tunç'tan İsrailli Bakan'ın paylaşımına tepki
AdAlet Bakanı Yılmaz Tunç, İsrailDışişleri Bakanı Yisrael Katz'ın sosyalmedyadan yaptığı paylaşıma ilişkin, "Ne-rede olursa olsun, her platformda dahaadil bir dünya için mücadele eden SayınCumhurbaşkanımız, Filistin'de ateşkesve barış sağlanarak akan kanın bir anönce durması için çabalamaktadır. Gözüdönmüş insanlık düşmanı canilerin, Sa-yın Cumhurbaşkanımızı hedef almasıişte bundandır." ifadelerini kullandı.

Tunç, sosyal medya hesabından yap-tığı paylaşımda, Katz'ın, Erdoğan'ı hedefalan açıklamalarının İsrail hükümetininçocuk, kadın demeden yaptığı katliamla-rı gizleyemeyeceğini vurguladı.Adalet Bakanı Tunç, paylaşımındaşunları kaydetti: "Nerede olursa olsun,her platformda daha adil bir dünya içinmücadele eden Sayın Cumhurbaşkanı-mız, Filistin'de ateşkes ve barış sağlana-rak akan kanın bir an önce durması için

çabalamaktadır. Gözü dönmüş insanlıkdüşmanı canilerin, Sayın Cumhurbaşka-nımızı hedef alması işte bundandır. İn-san haklarını yok sayarak ve uluslararasıhukuku görmezden gelerek kuvözdekibebekleri dahi öldüren; okulları, sığınmakamplarını, hastaneleri bombalayarakher yeri kana bulayan İsrailli yöneticiler,daima yaptıkları katliamlarla anılacak vehukuk önünde hesap vermekten kaça-mayacaktır."
İYİ Parti Genel Başkanı Meral Ak-şener, "Bugün üzerime düşen herşeyi yapmış olmanın huzuruyla sonkez karşınızdayım. Hiçbir hesaba,hiçbir pazarlığa, hiçbir sahtekârlığagirmeden milletin sesini duyurmuşolmanın mutluluğuyla son kez karşı-nızdayım. İYİ Parti olarak varlığımızı,onurumuzu, duruşumuzu pazarlıkmasalarına meze ettirmemiş olma-nın gururuyla son kez karşınızda-yım" dedi.İYİ Parti Genel Başkanı Meral Ak-şener, ATO Congresium’da gerçekle-şen İYİ Parti’nin 5. Olağanüstü Kurul-tayı’nda açıklamalarda bulundu.

“Tehdide, baskıya, zorbalı-
ğa hiç eyvallahım olmadı”Meral Akşener 30 yıllık siyasi kari-yeri boyunca çalışma motivasyonu-nun millete, Cumhuriyete ve devleteolan vefa borcunu ödemek olduğunuvurgulayarak, “Bu uğurda 30 yıl bo-yunca bir kadın olarak zorluklarla, if-tiralarla, tehditlerle karşılaştım. Herdevrin fırsatçılarıyla, ahlaksızlarıyla,zalimleriyle mücadele ettim. Şunu iç-tenlikle söyleyebilirim ki; zihnim devicdanım da hep çok rahat oldu. Çün-kü hiçbir zaman peşinden koştuğumkişisel bir çıkarım olmadı. Çünkü hiç-bir zaman utanacağım bir yaram ol-madı. Çünkü hiçbir zaman vicdanımısusturabilecek bir güç olmadı. Bu yüz-den de yalana, dolana, dümene hiç ta-hammülüm olmadı. Tehdide, baskıya,zorbalığa hiç eyvallahım olmadı. Allahşahit; toz zerresi kadar korkum da ol-madı. Çünkü ecelin ne bir nefes evvelne bir nefes sonra olduğuna hep inan-dım” şeklinde konuştu.

Akşener: Son kez
karşınızdayım
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İran’ın nükleer silah politikasına ilişkin konuşan Cumhurbaşkanı Reisi, 
dini lider Hamaney'in fetvası doğrultusunda ülkesinin nükleer ve 

savunma doktrininde nükleer silah üretimine yer olmadığını ifade etti.

İran lideri Reisi’den ‘nükleer silah’  
açıklaması: Savunma doktrinimizde yok

Komşudan Fransa’ya teklif: Olimpiyatlar 
için savunma sistemi gönderebiliriz

Husiler'den Kızıldeniz açıklarında 
bir gemiye füze saldırısı 

Gazze'de can kaybı 
34 bin 388 oldu 

Rusya’dan 
Ukrayna’nın enerji 
tesislerine saldırı 

Kenya'da 
selin  

bilançosu 
70’e ulaştı 

Gazze'deki Filistin Sağlık Bakanlığı bir açıklama 
yayımlayarak, İsrail'in Gazze Şeridi'ne 7 Ekim 
2023'ten bu yana sürdürdüğü saldırılara ilişkin 
bilgi verildi.İsrail ordusunun son 24 saatte Gazze 
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda 32 Filistinlinin 
daha hayatını kaybettiği, 69 Filistinlinin yara
landığı belirtildi.İsrail'in 204 gündür Gazze 
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda yaşamını yitiren
lerin sayısının 34 bin 388'e, yaralı sayısının da 77 
bin 437'ye yükseldiği kaydedildi. 

 
ENKAZ ALTINDAKİLERE ULAŞILAMIYOR 
Açıklamada ayrıca enkaz altında ve yol ke

narlarında ölülerin bulunduğu ancak İsrail asker
lerinin engellemesi nedeniyle sağlık ekipleri ile 
sivil savunma görevlilerinin cenazelere ulaşa
madığı yinelendi.

Başkent Tahran'da düzenlenen İran 
Expo 2024 Fuarı’nın açılış töreninde 
konuşan İran Cumhurbaşkanı İbrahim 
Reisi, dini lider Ayetullah Ali 
Hamaney'in nükleer silah üretimini 
yasaklayan fetvasından dolayı ülkesinin 
nükleer ve savunma doktrininde nük
leer silah üretimine yer olmadığını 
söyledi. 

Fuara uluslararası katılım seviyesinin 
ülkesine yönelik ekonomik yaptırım
ların etkisizliğine işaret ettiğini ifade 
eden Reisi, "Bu fuar ülke, bölge ve tüm 
dünya için ekonomik kalkınmayı teşvik 
ediyor. Bu fuar, İran'ın yaptırımlara 
karşı dayanıklı olduğunu ve yaptırım
ların bu ülkede hiçbir zaman başarılı 

olmadığını gösteriyor" dedi. 
 
 
‘SİVİL AMAÇLAR İÇİN  
KULLANIYORUZ’ 
Konuşmasında, İran'ın nükleer silah 

üreteceğine dair endişelere de değinen 
Reisi, "Nükleer ve savunma sanayi dahil 
olmak üzere doktrinimizde nükleer 
silah üretimine yer yoktur. Bu, Re
hber'in (Hamaney) fetvasıdır" 
ifadelerini kullandı. Reisi, nükleer 
teknolojiyi sivil amaçlarla kullandık
larını ve kullanmaya devam edecek
lerini kaydetti. 

İran lideri Hamaney, 2000'li yılların 
başında fetva çıkararak nükleer 

silahların geliştirilmesini veya kullanıl
masını yasaklamıştı. 

 
İSRAİL’İN ‘NÜKLEER’ İDDİASI 
İsrail'in 1 Nisan'da İran'ın Şam'daki 

konsolosluğuna saldırısından sonra 
ülkede bazı siyasiler, Hamaney'in fet
vasının değişebileceğini ve İran'ın da 
nükleer silah üretebileceğini iddia et
mişti. 

Meclis Ulusal Güvenlik Yüksek Kon
seyi Üyesi ve muhafazakar Milletvekili 
Cevad Kerimi Kuddusi, Hamaney'in fet
vasının değişmesi halinde ilk nükleer 
denemenin bir hafta içinde yapılacağını 
öne sürmüştü. İranlı vekilin paylaşımı 
ülke içinde de tepkilere yol açmıştı.

Yunanistan'ın Selanik kentinde 
gazetecilerin sorularını yanıtlayan 
Savunma Bakanı Nikos Dendias, 
Fransa'nın yazılı talepte bulunması 
halinde Paris 2024 Yaz Olimpiyatları 
için "Crotale hava savunma füze sis
temi" verebileceklerini duyurdu. 

 
‘GAYET DOĞAL’ 
Dendias, iki ülke arasındaki 

savunma anlaşmasına atıfta bulu
narak, Yunanistan'ın Paris 2024 Yaz 
Olimpiyat Oyunları'nda Fransa'ya 
destek vermesinin doğal olduğunu 
ifade etti. 

Bir süredir Yunan basınında yer 
alan, Ukrayna'ya Patriot ve S300 hava 
savunma sistemlerinin gönderileceği 
iddialarına ilişkin Dendias, böyle bir 
şeyin söz konusu olmadığını dile ge
tirdi.

İngiltere Deniz Ticaret Organizasy
onu (UKMTO), X sosyal medya 
hesabından yaptığı yazılı açıklamada, 
bir geminin, Kızıldeniz'de Meha'ya 14 
mil uzaklıkta 2 saldırıya uğradığını 
bildirdi. 

İlk saldırının gemi yakınlarında 
gerçekleştiği, 2 füzeyle gerçekleşen ik
inci saldırıda ise gemide hasar oluş
tuğu belirtildi. Geminin bandırası ve 
oluşan zarara ilişkin bilgi verilmedi. 

 
HUSİLER SALDIRIYI ÜSTLENDİ 
İran destekli Husiler ise söz konusu 

gemiye yönelik saldırıyı üstlendi. 
Yapılan açıklamada, "İngiliz petrol 
gemisi Andromeda Star'ın Kızıld
eniz'de füzelerle tam isabet vurul
duğu" kaydedildi ancak ayrıntı 
verilmedi. 

Öte yandan, Husilerin Askeri 
Sözcüsü Yahya Seri, yaptığı televizyon 
konuşmasında, ülkenin kuzeyindeki 
Sada kentinde bir Amerikan insansız 
hava aracının (İHA) düşürüldüğünü 
duyurdu. 

Seri, MQ9 tipi İHA'nın, Sada se
malarında füzeyle vurulduğu ve 
düşürüldüğünü aktardı. 

 
Seri, Gazze'deki abluka ve saldırılar 

son buluncaya dek askeri "operasyon
lara" devam edeceklerini vurguladı. 

ABD'den konuya ilişkin açıklama 
yapılmadı. 

 
KIZILDENİZ'DE SON DURUM 
Yemen'de İran destekli Husiler, İs

rail'in Gazze'deki saldırılarına tepki 
gerekçesiyle 31 Ekim 2023'ten bu yana 

Yemen açıklarında İsrailli şirketlere 
bağlı olduğunu belirttikleri ticari 
gemilere el koyuyor ve bazılarına da 
insansız hava araçları ve füzelerle 
saldırıyor. 

Husilerin eylemlerinin ardından çok 
sayıda gemicilik şirketi, Kızıldeniz'deki 
seferlerini durdurma kararı aldı. 

ABD, küresel deniz ticareti güven
liğinin tehlikeye girdiği gerekçesiyle 18 
Aralık 2023'te bir grup ülkenin 
katılımıyla Husi güçlerine karşı "Refah 
Muhafızı Operasyonu" adında çok 
uluslu "deniz görev gücü" oluşturul
duğunu açıkladı. 

 
AB ve İngiltere'nin, Yemen'de kon

trollerinde bulunan bölgelere saldırısı 
üzerine Husiler, bu iki ülkenin tüm 
gemilerini hedef alacağını duyurdu.

Sosyal medya hesabından açıklama yapan 
Ukrayna Enerji Bakanı German Galuşçenko, 
Rusya’nın bu gece Ukrayna’nın enerji altyapısına 
saldırdığını duyurdu. 

Özellikle Dnipropetrovsk, İvanoFrankivsk ve 
Lviv bölgelerinin enerji tesislerinin saldırıya 
uğradığını aktaran Galuşçenko, ekipmanlara hasar 
verildiği, bir enerji tesisi çalışanının yaralandığı 
bilgisini paylaştı. 

Ukrayna Hava Kuvvetleri Komutanlığı’ndan 
yapılan yazılı açıklamada da Rusya'nın bu gece 
Ukrayna topraklarına füze saldırısı gerçek
leştirdiği belirtildi. 

 
’21 HEDEF İMHA EDİLDİ’ 
Açıklamada Rus ordusunun saldırıda 9 Х101/Х

555 tipi seyir füzesi, 9 Х59/Х69 model güdümlü 
füze, 2 S300 seyir füzesi, 2 İskenderM seyir 
füzesi, 4 Kinjal hipersonik füzesi ve 8 Kalibr seyir 
füzesi olmak üzere toplam 34 füze kullandığı ak
tarıldı. 

Açıklamada ayrıca Ukrayna hava savunma 
kuvvetlerince 6 Х101/Х555 tipi füze, 8 Х59/Х
69 model seyir füze, bir İskenderM füze ve 6 
Kalibr füze olmak üzere toplam 21 Rus hava 
hedefinin imha edildiği kaydedildi.

Kenya’da şiddetli yağış kaynaklı 
sellerin yol açtığı yıkımla ilgili son 
durum hakkında bilgi veren De
vlet Başkan Yardımcısı Rigathi 
Gachagua, hayatını kaybedenlerin 
sayısının 70'i geçtiğini ve yıkım
dan 130 binden fazla kişinin etk
ilendiğini kaydetti. 

 
 
HAYAT FELÇ OLDU 
Kenya Demiryolları, ülke 

çapında banliyö tren seferlerinin 
askıya alındığını duyururken, su 
baskınları başkent Nairobi'yi de 
etkiledi ve bazı yollar kapatıldı. 
Birçok mahalle sular altında kaldı. 

Doğu Afrika ülkelerinden 
Kenya'dan başka Tanzanya, Bu
rundi ve Kongo Demokratik 
Cumhuriyeti gibi ülkelerde şid
detli yağışların yol açtığı sellerden 
olumsuz etkilendi.
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muStafa Erdoğan'ın Genel SanatYönetmenliğini yaptığı dans topluluğu"Anadolu Ateşi" Kolombiya'nın Medel-lin kentinde sahne aldı.Anadolu Ateşi Dans Topluluğu, Ko-lombiya turu kapsamında ilk gösterisi-ni Medellin'in Metropolitano Tiyatrosahnesinde gerçekleştirdi.Gösterisini coşkuyla tamamlayanAnadolu Ateşi Dans Topluluğu üyeleri,Kolombiyalı sanatseverlerden yoğunalkış aldı.

Seyircilerin ayakta alkışladığı Ana-dolu Ateşi'nin ikinci gösterisi 28 Ni-san'da başkent Bogota'da yapılacak.Anadolu Ateşi Grubu Koreografı Al-per Aksoy, AA muhabirine yaptığı açık-lamada, topluluğun 25. yılını kutladık-larını ve Beşiktaş Stadyumu'nda özelbir gösterimle bunu sunacaklarını söy-ledi.Kolombiya'ya ilk kez geldiklerini veülkeyi oldukça beğendiklerini aktaranAksoy, "Latin Amerika'da daha önce

Şili, Martinique Adası ve Meksika gibiülkelere gitmiştik. Medellin ve Bogo-ta'da gösteri yapacağız. Kendi kültürü-müzü onlara gösterme fırsatı yakaladı-ğımız için kendimizi şanslı görüyoruz.Danslarımızı çok beğeneceklerindenşüphemiz yok." dedi.Aksoy, Anadolu kültürünü çağdaşbir yorumla 109 ülkede tanıtma imka-nı elde ettiklerini ve 25 yılda dünyanınbirçok yerinde gösteri icra ettiklerinibelirtti.

Kolombiya'yı yeniden görmek iste-diklerini dile getiren Aksoy, "Aralık veOcak 2025'te bu bölgede, farklı ülkele-ri kapsayan yeni bir tur düşünüyoruz.Kolombiya da bu tura dahil olabilir vebu ülkenin seyircisiyle tekrar buluş-mak isteriz." dedi.Aksoy, önümüzdeki hafta Kolombi-ya’dan ABD ve Kanada turuna geçecek-lerini belirterek, "7 Mayıs'tan itibarenChicago, Houston , Washington, Toron-to, Miami ve New Jersey'de gösterileri-mizi tamamladıktan sonra 21 Mayıs'taTürkiye'ye döneceğiz. Ülkemizi ve kül-türümüzü tanıtma fırsatı yakaladığı-mız için çok mutluyuz." diye konuştu.

828 NİSAN 2024 PAZARYAŞAM

SamSun'un Havza ilçesinde kanolabitkisinin çiçek açmasıyla tarlalar, adetasarıya boyandı.İlçede ilk olarak 1994 yılında 100 de-karda ekilen kanolanın üretim alanı, özel-likle 2022'den itibaren arttı.Bu yıl ilçede 4 bini aşkın dekarda ekil-diği tahmin edilen kanolanın çiçek açma-sıyla, tarlalar sarıya büründü.Havza Buğday Pazarı Derneği BaşkanıSencer Gedik, AA muhabirine, kanolanın il-çede ilk olarak 1994'te ailesi tarafındanekildiğini söyledi.O dönem bölgede pazar imkanı kısıtlıolduğundan üretimlerinin sürmediğini be-lirten Gedik, son yıllarda ise kanola üreti-minin arttığını dile getirdi.Geçen yıl kendisinin de 10 farklı to-humla 500 dekarda kanola ekimi yaptığınaişaret eden Gedik, "Dekar başına 350 kilo-gram verim aldık. Geçen yıl Havza genelin-de 2 bin 200 dekarda ekim yapıldı. Bu yılbu rakamın iki katına çıktığını tahmin edi-yorum. Kuraklığa göre geçen seneki verimiyakalayacağımızı düşünüyorum. Bitki,Havza'ya uyum sağladı." dedi.Kanolanın kuraklığa karşı direncinindiğer bitkilere göre daha fazla olduğunadikkati çeken Gedik, "Buğday Pazarı olaraküreticinin ürününü alıyoruz. Ürünle ilgilipazar sıkıntısı yok. Bitkinin ekim alanınınartırılması konusunda İl ve İlçe Tarım veOrman müdürlüklerinin önemli desteklerioldu. Kanola, Havza'da tarımsal destekle-me kapsamına alındı." diye konuştu.

Çiçek açan kanola
tarlaları sarıya 

bürüdü

Sanatçı Mert Ege Köse'nin İstanbulHavalimanı'ndaki 1,5 ton alüminyum atı-ğı yeniden dönüştürerek yaptığı ve ço-cukların uçma hayalinden esinlendiği"Uçmak Her Çocuğun Hayalidir" isimlieseri, havalimanının metro plaza katındaziyaretçilerini bekliyor.İstanbul Havalimanı işletmecisiİGA'dan yapılan açıklamaya göre, küreselaktarma merkezi olarak her gün binlercekişinin ziyaret ettiği İstanbul Havalimanı,çocuklara ithaf edilen anlamlı bir esereev sahipliği yapıyor.Sanatçı Mert Ege Köse, tüm çocukla-rın sahip olduğu uçma hayaline atıf ola-rak inşa ettiği eserinde, İGA İstanbul Ha-valimanı'ndaki 1,5 ton atık alüminyumparçalarını tek tek şekillendirerek yüz-lerce kağıt uçak şekline dönüştürdü.Havalimanında toplanan alüminyumatıkların yeniden değerlendirildiği eser,çevre bilincinin önemini ve atıkların ya-ratıcılıkla yoğurularak sanata dönüştü-rülmesinin mümkün olabileceğini simge-liyor.Açıklamada görüşlerine yer verilenMert Ege Köse, eserinin hayal gücü vesürdürülebilirlik bilincini bir araya getir-diğini belirterek, "Eser, hem herkesin ço-cukluk hayallerinin bir kutlaması hem dedünyayı korumaya yönelik kolektif so-rumluluğun bir hatırlatıcısı olarak hiz-met ediyor. Form olarak aşağıdan yukarı-ya doğru sivrilerek yükselen yapı, hayal-lerin ancak sağlam temeller üzerine inşaedildiğinde gerçekleşebileceğini anlatanbir metafor sunuyor. Eserin göğe yükse-len sivri ucu ise uçmanın verdiği heyeca-nı temsil ediyor." ifadelerini kullandı.

Toplanan 
alüminyum atıklar

sanata dönüştü

Beyin cerrahı baba ile asistan oğlu
hastalara birlikte hizmet veriyor

izmir Katip Çelebi Üniversitesi Ata-türk Eğitim ve Araştırma Hastanesi Be-yin ve Sinir Cerrahisi Ana Bilim Dalı'ndaDr. Öğr. Üyesi İsmail Ertan Sevin, kendi-sini örnek alan oğlu İbrahim Eralp'in, tıpeğitiminin ardından girdiği sınavla, ça-lıştığı hastaneye asistan olarak görev-lendirilmesinin sevincini yaşıyor.Güne evde birlikte başlayan, hasta-nede aynı mesaiyi paylaşan baba ileoğlu, aile ve iş hayatlarındaki değişimealışmaya çalışıyor.Dr. Öğr. Üyesi İsmail Ertan Sevin, AAmuhabirine, oğlunun, beyin ve sinir cer-rahisi uzmanlığını seçmesinden mutlu-luk duyduğunu, girdiği ilk TUS'ta çalıştı-ğı kliniği kazanmasıyla da yeni bir haya-ta başladıklarını anlattı.Tüm asistan hekimleri evladı gibigördüğünü belirten Sevin, şöyle konuş-
tu: "Benim için o, öncelikle asistan. Oğ-lum, evde oğlum benim. Kendisi de belkihastanede ikilemde kalıyordur, zaman

zaman bana 'baba' diyesi geliyordurama hiçbir şekilde bunu söylemeyeceği-ni kendisi de biliyor. 'Hocam' ya da 'abi'olarak hitap ediyor. Benim için de deği-şik bir duygu. Hoşuma da gitmiyor değil.Hoca-asistan ilişkisine evde bile nere-deyse alıştık artık."Ege Üniversitesi Eczacılık FakültesiFarmakoloji Ana Bilim Dalı'nda profesörolan eşinin de hastanede "hoca-asistan"ilişkisi kurmaları konusunda kendileriniuyardığını anlatan Sevin, oğluna ahlaklı,vicdanlı, ülkesine faydalı bir hekim ol-masını öğütlediğini kaydetti.
"Torpil yapıyor 
denmesin diye"Asistan hekim İbrahim Eralp Sevinde babasıyla girdiği ameliyatlarda heye-canlandığını belirterek, "Karşımdaki kişihem babam hem de hocam. Bu da ister

istemez beni çok heyecanlandırıyor.Ama şunu iyi biliyorum, babam öğretici-lik konusunda ve genel tavırları olarakdiğer asistanlara ne şekilde davranıyor-sa bana da aynı şekilde yaklaşıyor." dedi.Eğitime başladığı ilk günlerde baba-sına nasıl hitap etmesi gerektiğini çokdüşündüğünü dile getiren Sevin, şunlarıkaydetti:"Hiçbir zaman 'baba' demedim. Kı-demlilerim ve diğer asistanlar 'abi' de-diği zaman 'abi' dediğim oldu. Genelolarak 'hocam' diye hitap ediyorum.Çünkü o benim hastane sınırları içeri-sinde hocam. Evdeki ilişkilerimizde isealışma sürecindeyken 'hocam' dediğimoluyordu, 'abi' dediğim de oluyordu.Kafa karışıklığı vardı. O da zamanlaoturmaya başladı. Şimdi hep 'hocam'diyorum. En büyük hedefim, boynuzunkulağı geçmesi, ondan daha iyi bir cer-rah olabilmek." Sevin, hastalara babaoğul olduklarını söylemediklerini, bir-çok hastanın soyadı benzerliği olduğu-nu düşündüğünü anlattı. ÜniversiteninBeyin ve Sinir Cerrahisi Ana Bilim DalıBaşkanı Prof. Dr. Hasan Kamil Sucu dayıllar önce baba Sevin'e asistanlık eğiti-mi verdiğini söyledi. Şimdi de onun oğ-luna eğitim vermenin mutluluğunu ya-şadığını belirten Sucu, "Babası torpilyapıyor denmesin diye çok fazla özengösteriyor. Babası tarafından kayırılanbirisi gibi değerlendirilmemek içindaha çok nöbete kalıyor. Herkestendaha fazla çalışmaya gayret ettiğini gö-rüyorum." ifadelerini kullandı.

İzmir'de yaşayan beyin ve sinir cerrahı baba ile aynı alanda uzmanlaşmayıseçen asistan hekim oğlu, hastanede birlikte görev yapıyor.

"Anadolu Ateşi" Kolombiya'da sahne aldı

Köye dönüşlerin başladığı
Erzurum'un kırsalında

hayvancılık artıyor
ŞeHirden köye göçün başladığıErzurum'da, Tarım ve Orman Bakanlı-ğının projelerinden faydalanan 646 kişi,baba yurtlarına dönüp aldığı 63 bin396 küçükbaş ile kırsalda hayvancılığıgeliştiriyor.Tarım ve Orman Bakanlığı köydenkente göçün önlenmesi amacıyla2021'de başlattığı "Köyümde yaşamakiçin bir sürü nedenim var" projesiyledesteklerini sürdürüyor.Kırsal alanlardaki gelir kaynakları-nın artırılması amacıyla başlatılan pro-jeden Erzurum'daki vatandaşlar daönemli kazanım elde ediyor.Türkiye'nin mera varlığının 1,6 mil-yon hektarla yüzde 11'lik kısmına sahipolan kentte, projeye başvuran ve belir-lenen şartları sağlayan çiftçilere 400bin liraya kadar ilk yıl ödemesiz ve son-raki 84 ay sabit ödemeli kredi veriliyor.Büyükbaş ve küçükbaşta 2 milyonayaklaşan hayvan varlığıyla dikkati çe-ken kentte son 3 yılda projeye başvuru-da bulunan 646 kişi, şehirden köye dö-nerek hayvancılığın gelişimine katkısağlıyor.İl Tarım ve OrmanMüdürü AlpaslanKenger, AA muhabiri-ne, bakanlığın hayvan-cılığa önem verdiğinive proje kapsamındadesteklerin devamedeceğini söyledi.Çiftçilerin proje-ye ilgi duyduğunubelirten Kenger, "İlketapta 462 yetiştiriciye44 bin 946 hayvan için

63 milyon 997 bin 230 lira kredi kul-landırıldı. Burada amaç, kırsalda hay-vancılık yapmak isteyen vatandaşları-mıza faizsiz, uzun vadeli kredi temin et-mek." dedi.Kenger, projenin ikinci etabında ise184 çiftçiye 40 milyon 563 bin 750 liradestek verilerek, 18 bin 450 küçükbaşhayvan alındığını anlattı.
"Projenin geri dönüşü 63
bin hayvan sayısına ulaştı,
çok iyi bir rakam"Devlet desteklerinin geri dönüşü-nün olduğunu ifade eden Kenger, şöylekonuştu:"Toplam 104 milyon 560 bin 980lira kredi kullandırıldı. Şubat ayındaüçüncü etabı başlattık, başvurular de-vam ediyor. Şimdiye kadar toplam 347başvuru alındı ve 30 Nisan'a kadar de-vam edecek. Krediler kullandırıldıktansonra çiftçilerimizin hayvanlarının ye-rinde kontrolleri senede enaz 1 kere yapılıyor. Çiftçileri-miz hayvanları yetiştirip ve-rim almak durumundalar,sahada kontrollerimiz devamediyor. Projenin geri dönüşü63 bin hayvan sayısınaulaştı, çok iyi bir rakam.Birinci önceliğimiz hay-vansal üretimi arttır-mak. Küçükbaş hay-vansal üretimimizeönemli katkı sunuldu."Kenger, hayvancılığaverilen desteklerle ülke eko-nomisine de destek verildi-ğine işaret etti.

Hacca gitmek için Fransa'dan bisikletle
yola çıkan iki kişi Tekirdağ'a geldi

Hacca gitmek için Fransa'dan bi-sikletle 45 gün önce yola çıkan HousnıBedis (24) ve Boudia Sami (26) Tekir-dağ'a ulaştı.Fransa'da yaşayan Housnı Bedis(24) ve Boudia Sami (26) bisikletiylebir hafta önce Kapıkule'den Türkiye'yegiriş yaptı.Tekirdağ'a ulaşan bisikletçiler, kentmerkezinde bir süre dinlendikten son-ra İstanbul'a geçti.Housnı Bedis, AA muhabirine, Mek-ke'yi görmek için yola çıktıklarını söy-ledi.

Yolculuğa ilk başladıklarında birazzorlandıklarını aktaran Bedis, "İlk 2hafta çok zordu ama sonra kolay geldi.Gittikleri ülkelerde insanlar bizi güzelkarşılıyor. Bizleri en iyi karşılayan Bos-na Hersek ve Türkiye'deki insanlaroldu. Buralarda çok sıcak insanlar var.Türkiye yolculuğumuz 3 hafta sürecek.Mekke Müslümanlar için önemli biryer orayı gidip görmek lazım." dedi.Boudia Sami de Türkiye'de insanla-rın kendilerini çok iyi karşıladığını ifa-de etti.Herkesin kendilerine yardımcı ol-maya çalışmasının çok güzel olduğunubelirten Sami, "Yolculukta so-run yaşamıyoruz. Çünkü in-sanlar bize yardım ediyor.Mekke Müslümanlar için de-ğerli bir yer olduğu için orayagitmek istedik." diye konuştu.Bedis ve Sami Türkiye'de-ki yolculuklarının ardındanSuriye'deki savaş nedeniyleuçakla Ürdün'e geçerek dahasonra geri kalan yolu yine bi-sikletleriyle tamamlayarakMekke'de hac ibadetini yeri-ne getirmeyi planlıyor.
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GElEnEksEl Türk sanatları arasın-da yer alan "kalem işi", Uygur Türkle-rinden bu yana dini ve sivil mimaridekubbe, tavan, duvar süslemesinde kulla-nılıyor.Türk göçleri ile Anadolu'ya taşınanbu kadim Türk sanatına, Selçuklu, Os-manlı ve Cumhuriyet dönemi mimarieserlerinde sıklıkla rastlanıyor.Bu resim ve süsleri yapan sanatçılarise kalemkar olarak adlandırılıyor.Kalem işi sanatını başarıyla yapankalemkarlar sayesinde günümüzde ca-

miler başta olmak üzere birçok tarihiyapılarda yer alan süslemelerin resto-rasyonu titizlikle gerçekleştiriliyor.Önemli bir Selçuklu kenti olan An-talya'da da bu sanatı Antalya Olgunlaş-ma Enstitüsü'nde kalemkar olarak gö-rev yapan 39 yaşındaki Eylem Olgun ile33 yaşındaki Merve Ünsal, kadın titizli-ğiyle icra ediyor.Antalya Kaleiçi'nde 1600'lü yıllardainşa edilen Tekeli Mehmet Paşa Cami-si'nin 4 yıl süren restorasyon çalışmala-rında görev yapan kalemkarlar, sanatla-

rını yeni nesillere öğretmekistiyor.Olgun ve Ünsal, bugünler-de Antalya Olgunlaşma Ensti-tüsü binasının koridorların-da bulunan Antalya'nın mi-mari eserlerinden uyarlanankalem işlerinin tamiri ve ye-nileme çalışmalarını yürütü-yor.
"Desen hazırlıklarını
yaptıktan sonra 
motifleri zemine aktarıyoruz"Eylem Olgun, AA muhabirine, 15 yıl-dır kalemkarlık yaptığını söyledi.Geleneksel Türk sanatlarına ilgisin-den dolayı hayalinde olan kalemkarlığıseverek yaptığını ifade eden Olgun, An-talya'daki eserlerin yanı sıra İstan-bul'daki Aziz Mahmut Hüdayi Türbesi,Yıldız Sarayı gibi özel köşk ve yalılardada kalem işi yaptığını kaydetti.Kalem işinin zorlu bir süreç olduğu-nu anlatan Olgun, "Kalem işi ahşap üze-rindeyse ahşabın, duvar üzerindeyse sı-vanın tamiratıyla başlıyoruz. Desen ha-zırlıklarını yaptıktan sonra motifleri ze-mine aktarıyoruz. Motifler ve zemin bo-yandıktan sonra tahrir adı verilen motifkenarlarındaki sınır çizgilerini çekerek

işlemlerimizi tamamlıyoruz. Bizi tarihicamilerde görenler şaşırıyor. 'Yine o kız-lar çalışıyor' diyenler oluyor. Erkeklerinişlerini ellerinden almışız gibi değerlen-direnler de oluyor. Kalem işi, kadın titiz-liği ile daha güvenli yürüyen bir sanat."dedi.Tarihi yapılarda çalışırken büyük birsorumluluk hissettiğini dile getiren Ol-gun, Türklerin köklerini yansıtan bu sa-natın geleceğe aktarılmasına katkıdabulunmayı amaçladığını vurguladı.
"Restorasyon ve tarihi yapılar
hep ilgimi çekiyordu"Merve Ünsal ise geleneksel Türk sa-natları bölümünden mezun olduktansonra Ayasofya Camisi'nde görev yaptı-ğını kaydetti.

Küçük yaşlardan itibaren resme hepyeteneğinin olduğuna dikkati çeken Ün-sal, "Restorasyon ve tarihi yapılar hepilgimi çekiyordu. Kalemkarlık mesleğiile hem tarihi yapılarda çalışıyor hemde yeteneğimi yansıtabiliyorum. Kalemişi benim için bir tutkuya dönüştü. Ka-dın olmanın titizlik gibi avantajlarını dayaşıyoruz. Metrelerce yükseklikteki is-kelede durmak bazen zor oluyor amazamanla alıştım." diye konuştu.Ünsal, kalem işlerinin cami ve türbe-lerin yanı sıra artık yalı, köşk ve villalar-da da yapıldığına işaret ederek, "Kalemişlerinin Osmanlı döneminde olduğugibi her yere taşınmasını ve hayatıniçinde yeniden yer almasını istiyoruz.İnsanlar yaşadıkları yeri güzelleştirmekistiyor." ifadelerini kullandı.
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Kuş Cenneti Festivali’nin tarihleri açıklandı
BandırMa 33’üncü Uluslararası Kuş Cen-neti Kültür ve Turizm Festivali’nin tarihleri açık-landı. Festival 13 Haziran’dabaşlıyor.Bandırma’da gelenekselolarak düzenlenen Uluslarara-sı Kuş Cenneti Kültür ve Tu-rizm Festivali’nin bu yıl 3 günsürecek. 33’üncüsü gerçekleş-tirilecek olan Bandırma Ulus-lararası Kuş Cenneti Kültür veTurizm Festivali’in hangi ta-rihler asadında düzenlenece-ği de belli oldu. Bandırma Belediyesi tarafındanfestival tarihleri 13-15 Haziran 2024 olarak du-yuruldu.Festival öncesi 9-12 Haziran 2024 tarihleriarasında gerçekleştirilecek olan Sahil Şenliği et-

kinlikleri için başvuruların ise 18 Nisan-30 Ni-san 2024 tarihleri arasında yapılacağı kaydedil-di. Etkinlik günlerinde yer almakisteyen sanat atölyeleri, müzikgrupları ile solistleri, dans ve sporokulları, gösteri gruplarının baş-vuruları için belediyenin resmi in-ternet sitesinden ya da BandırmaBelediyesi Kültür ve Sosyal İşlerMüdürlüğü’nden yapılabileceğibildirildi.Geçtiğimiz yıl Eylül ayında 5gün süren festivalin bu yıl Haziranayında 3 gün yapılmasına sebep olarak ise Ban-dırma Onyedi Eylül Üniversitesi’nde yapılacaksınavların, Haziran ayı içinde 2 kez bulunması,yasa ve yönetmelikler gereğince gece geç saatle-re kadar müzik yayının yasak olması gösterildi.

Nubia Müzesi farklı medeniyetlerden
eserlere ev sahipliği yapıyor

Mısır'ın güneyindeki Asvan kentinde bulu-nan Nubia Müzesi, ülke tarihinde iz bırakmışeski ve yeni birçok medeniyete ait eserlere evsahipliği yapıyor.Nil Nehri kıyısına bakan tarihi Asvan kenti-nin ana merkezinde yer alan müze, zengin kül-tür haznesiyle yerli ve yabancı turistleri ağırlı-yor. Müzeye adını veren Nubia medeniyetininkökleri ise 10 bin yıl öncesine dayanıyor. EskiMısırlılar, halkın okçuluk becerisine atıfla Nu-bia'yı "yaylar ülkesi" olarak tanımlıyor.Nubia isminin, eski Mısır dilinde "altın" an-lamına gelen Nub kelimesinden türemiş olmasısebebiyle Nubia, "altın ülkesi" olarak da bilini-yor. Asvan'da 1997 yılında kurulan müzenin lo-bisi geçildiğinde, ziyaretçileri eski Mısır uygarlı-

ğı karşılıyor. Ünlü Firavun II. Ramses'in yüksekheykeli, ziyaretçileri binlerce yıl öncesine götü-rüyor.II. Ramses'in savaş tacı giydiği bir başkaheykelinin de bulunduğu müzede, MÖ 300 ileMS 300 arasındaki zaman dilimlerini temsileden heykeller de bulunuyor.Eski Mısır krallarının tapınaklarının başla-rında bulunan 3 gümüş taç da müzede dikkatiçeken eserlerden. Taçlar, Firavun dininin sem-bolleri ile Bizans taş kakma sanatının karışımı-nı temsil eder tarzda işlenmiş.Müzede ayrıca, bir Firavun tanrısının önün-de diz çökmüş olan Kush hükümdarının heykelidahil olmak üzere tarihi olayları simule edenbirçok başka heykel de yer alıyor.

Tarihi yapılar kadın 
kalemkarlara emanetAntalya'da Olgunlaşma Enstitüsü bünyesinde kalemkarolarak görev yapan Eylem Olgun ve Merve Ünsal, kenttekicamiler gibi tarihi yapıların restorasyonlarında çalışıyor.

"Atatürk II" filmi 
24 Mayıs'a kadar 

seyirciyle buluşacak
Milli Mücadele sürecinin1915-1919 yıllarını konu edinen"Atatürk II" filmi, 24 Mayıs'a ka-dar sinemaseverlerle buluşmayadevam edecek.Türkiye Özel Okullar Derne-ğinden (TÖZOK) yapılan açıkla-maya göre, yapımcı firma LanistarMedia ile gerçekleştirilen işbirliğikapsamında, 19 Nisan'da vizyonagiren "Atatürk" film serisinin ikin-cisi, 19 Mayıs Atatürk'ü Anma,Gençlik ve Spor Bayramı'nın dadahil olduğu süreçte, 24 Mayıs'akadar seyirciyle buluşmayı sürdü-recek.Filmi izlemek isteyen öğrencigruplarına biletler 60 liradan satı-şa sunulacak. Öğrencileriyle filmegelen öğretmenlerden ise ücretalınmayacak.Açıklamada görüşlerine yerverilen TÖZOK Yönetim KuruluBaşkanı Zafer Öztürk, şunları kay-detti:"Bizler eğitimciler olarak filmiizledik ve gerek tarihi saptamala-rıyla gerekse de görsel ögeleriyleAtatürk'ü gençlerimize layık oldu-ğu gibi aktarabilmek için önemlibir fırsat olduğunu gördük. Bizlergelecek nesilleri yetiştirmeklemükellefiz. Bu sorumluluğumuzçerçevesinde 'Atatürk' filmini, ta-rihimizin, kültürümüzün ve de-ğerlerimizin eğitiminin bir parça-sı olarak görüyor, tüm öğrencileri-mizin, öğretmenlerimizin ve veli-lerimizin izlemesi gerektiğini dü-şünüyoruz."

Uluslararası Kadın
Filmleri Festivali 

9 Mayıs'ta 
başlayacak

Bu yıl 27'ncisi düzenlenecekUçan Süpürge Uluslararası KadınFilmleri Festivali, 9-16 Mayıs'ta si-nemaseverlerle buluşacak.Uçan Süpürge Vakfı YönetimKurulu Başkanı Humayun Sungar,bir otelde düzenlenen basın top-lantısında, kadın meseleleriyle uğ-raşarak ayakta durabilmenin guru-runu yaşadıklarını ifade etti.Festival Danışmanı ReyhanAtasü Topçuoğlu da yaptıkları herprojede kadının hayatındaki heralanda haklar ve eşitlik için çabala-rına devam ettiklerini söyledi.Topçuoğlu, verdikleri mücade-lenin 30 yıla yaklaştığını ve busüre zarfında pek çok kadına ulaş-tıklarını belirterek, Kadın FilmleriFestivali'nin hem kadınların hika-yelerini yaymayı hem de kadınla-rın sinema alanındaki emeğini gö-rünür kılmayı ve bu emeği kutla-mayı amaçladığını kaydetti.Tüm Ankaralıların belleğindeve kalplerinde önemli bir yeriolan eski adıyla "Kavaklıdere Si-neması" yeni adıyla "Kült Kavaklı-dere"nin salonlarında seyircilerlebuluşmanın mutluluğunu yaşa-dıklarını söyleyen Topçuoğlu, "Ka-dınlar olarak Ankara'ya ve belleği-mize sahip çıkıyoruz. Bunu tekbaşımıza yapmıyoruz, Kavaklıde-rem Derneği, Kavaklıdere esnafıve sinemayı bugün yeniden can-landıran gönüllü gençler ile hepbirlikte yapıyoruz." dedi.

20. Ankara Kitap Fuarı kapılarını açtı
Eylül Fuarcılık tarafından ATOCongresium'da düzenlenen fuarda,350 yazar okurlarıyla buluşacak.Onur konuğunun Prof. Dr. CelalŞengör, uluslararası onur konuğununise deprem uzmanı Yoshinori Mori-waki olduğu fuarın konuk ülkesi deJaponya olarak belirlendi.Fuar koordinatörü Remzi Çayır,AA muhabirine yaptığı açıklamada,fuarda her kesime yönelik kitaplarınbulunduğunu belirterek, "Amacımızgeniş kitlelere kitabı ulaştırmak. Ya-zarla okuyucuyu aynı mekanda bu-luşturmak." dedi.Bu yıl fuarda 400'e yakın yayın-evinin temsil edildiğini bildiren Ça-yır, imza, söyleşi, konferans, panelgibi 1000'den fazla etkinliğin düzen-leneceğini kaydetti.Fuarda, Türkiye Haber Kamera-manları Derneği ve Medya-İş Sendi-kasının desteğiyle hazırlanan, Gaz-ze'de 7 Ekim'de başlayan İsrail saldı-rılarını takip eden habercilerin anıla-rını anlattığı "kuşatMA Habercilerin

Kaleminden Gazze Ablukası" adlı ki-tap da yer aldı.Kitaba ilişkin AA muhabirine ko-nuşan Türkiye Haber KameramanlarıDerneği Başkanı Aytekin Polatel, "ku-
şatMA"nın 7 Ekim'den bu yana İsra-il'in Gazze halkına uyguladığı insan-lık dışı zulmü anlatan ve habercilerinkaleminden yazılmış bir kitap oldu-ğunu söyledi.Türkiye, Azerbaycan ve Filis-tin'den 68 gazetecinin kitapta anıla-rını yazdığını belirten Polatel, kitabıo bölgede görev yaparken şehit olanmeslektaşlarına ithaf ettiklerini bil-dirdi.İsrail'in Gazze'deki zulmünü eniyi Türk medyasının anlattığını dilegetiren Polatel, "Günlerce, aylarcaorada görev yaptılar. Uluslararasımahkemelere de belge niteliğindeolabilecek bir kitap." ifadesini kullan-dı. Polatel, hazırlıklarına Aralık2023'te başladıkları kitabın, bugünaçılan kitap fuarıyla okuyucuyla bu-luştuğunu dile getirdi.
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İSTANBUL Büyükşehir Belediye (İBB) 
Başkanı Ekrem İmamoğlu, Beyoğlu 
Belediye Başkanı İnan Güney’in ardından, 
günün ikinci tebrik ziyaretini Çekmeköy 
Belediye Başkanı Orhan Çerkez’e yaptı. 
Çekmeköy Belediyesi’nde çiçekler ve 
alkışlarla karşılanan İmamoğlu, Çerkez’in 
makam odasına konuk oldu. 

 
“ALLAH UTANDIRMASIN” 
Çerkez’e hayırlı olsun dileklerini ileten 

İmamoğlu, “Allah utandırmasın. Yeni 
dönemde bizim en özel ilçelerimizden 
birisi Çekmeköy olacak. Hem Anadolu 
yakasının gelişen ilçelerinden birisi, aynı 
zamanda yeni şehircilik örnekleriyle 
aslında çok hızlıca iş birliği içerisinde 
güzel gelişmelere fırsat vereceğimiz bir 
ilçemiz. İnşallah 202429 döneminde İs
tanbul Büyükşehir Belediyesi ve Çek
meköy Belediyesi, uyumlu bir şekilde, çok 
güzel işleri başarırız. Zaten geçtiğimiz 5 
yılda Büyükşehir Belediyesi olarak, güzel 
hizmetlerimizi ilçemize sunma 
konusunda çok gayretli olduk ulaşımdan 
çevreye, imar planlarından birçok hususa 
kadar, İSKİ yatırımlarına kadar. Şimdi bu 
dönemde, bunu daha da yukarıya taşıya
cağız. İş birliğinin en üst seviyede ola
cağına zaten kuşkumuz yok. Size de üstün 
başarılar dileriz” dedi. 

 
ÇERKEZ: “ADAY OLDUĞUMDA SİZE 

SÖZ VERMİŞTİM, ‘BEN BU SEÇİMİ 
ALIRIM’ DİYE” 

 
İmamoğlu’na Çekmeköy’ün “hemşehri

lik anahtarını” takdim eden Çerkez de 

duygularını, “Çekmeköy, 2009’da ilçe 
oldu. 30 yıldır iktidar görmeyen bir 
ilçemiz. Sizlerin sayesinde, birlikte çalış
mamızla birlikte, Cumhuriyet Halk Partisi 
olarak burada seçimden zaferle çıktık. 
Bunun için sizlerin büyük emeği var. 
2019’da gelmenizle birlikte büyük güven 
verdiniz, büyük cesaret verdiniz. Bize de 
ilham kaynağı oldunuz. Biz de kazandık. 
İnşallah doğru şekilde yönetiriz. İnşallah 

ülkemizi geleceği yere taşırız. Aday 
olduğumda size söz vermiştim, ‘Ben bu 
seçimi alırım’ diye. Sizlerin sayesinde bize 
ilgi arttı. Gelecek 5 yılda Çekmeköy'ü 
daha ileriye taşıyacağımıza inanıyorum” 
sözleriyle dile getirdi. 

 
ÇEKMEKÖY’ÜN SORUNLARI 
 ELE ALINDI 
 

Tebrik ziyaretinin ardından İmamoğlu 
ile birlikte İBB Genel Sekreteri Can Akın 
Çağlar, Genel Sekreter Yardımcıları Mahir 
Polat, Pelin Alpkökin, Gürkan Akgün, 
Gürkan Alpay, Erdal Celal Aksoy, Zeynep 
Akçabay, İSKİ Genel Müdürü Dr. Şafak 
Başa ve İETT Genel Müdürü İrfan Demet, 
Çekmeköy Belediye Başkanı Çerkez ile 
belediye bürokratlarıyla bir araya gelip, 
ilçenin sorunlarını ele aldı.

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Çekmeköy Belediye Başkanı Orhan Çerkez’e tebrik ziyaretinde bulundu. İmamoğlu, Çekmeköy Belediyesi girişinde alkışlarla karşılandı. Çerkez’e 
hayırlı olsun dileklerini ileten İmamoğlu, “İnşallah 2024-29 döneminde İstanbul Büyükşehir Belediyesi ve Çekmeköy Belediyesi, uyumlu bir şekilde, çok güzel işleri başarırız” dedi. 

Maltepe’de meslek 
liselilerden 

coşkulu kutlama

ÇEKMEKÖY’DE AFET 
KOORDİNASYON 

TOPLANTISI

Kaymakam Özyiğit ve Başkan Büyükgöz
MAHALLE MUHTARLARINI AĞIRLADI

ESENLERLİ GENÇLERİN 
ADRENALİNİ  

TAVAN YAPTI!

İMAMOĞLU’NDAN ÇEKMEKÖY BELEDİYE 
BAŞKANI ÇERKEZ’E TEBRİK ZİYARETİ

MALTEPE’de meslek liseliler, şiir
perküsyonkorohalk oyunları, bando 
eşliğinde yürüyüş ve bando gösterisi 23 
Nisan bayram coşkusunu vatandaşa hisset
tirdi 

Maltepe Mesleki ve Teknik Anadolu Lis
esi; 23 Nisan Ulsusal Egemenlik Bayram 
coşkusunu; öğrencileriyle, öğretmenleriyle, 
velileriyle, misafir okul müdürleriyle, 
müzik, şiir, halkoyunları ekibi gösterisiyle 
ve bando takımı desteğiyle yaptığı 
yürüyüşüyle izleyenlere keyifli bir bayram 
yaşattı. 

23 Nisan Bayram etkinliğinin 
başlangıcında, okulun konferans salo
nunda; şiir, koro, perküsyon gösterisini 
izleten, bayraklarla destek veren öğrenci
leri coşturan ekibi, Çocuk Gelişimi ve 
Eğitimi bölüm öğretmenleri hazırladı. Mal
tepe Halk Eğitim Merkezi desteğiyle Van 
Yöresi halk oyunları gösterisi kusursuz bir 
şekilde bahçede izleyenleri büyüledi. 

Okulun bando takımı eşliğinde Maltepe 
Cumhuriyet Meydanı’na 450 kişilik 
yürüyüş grubuyla, hareket eden Maltepe 
Meslek Lisesine, polis ekiplerinin destek 
vermesi, meydandaki program ile 
Beşçeşmeler meydanı ve sahildeki 
yürüyüşün sorunsuz geçmesini sağladı.  

Vatandaşların ve sahilde araçla geçen
lerin alkışlarla, korna sesleriyle desteği, 
yürüyüşü gerçekleştiren bando takımına, 
sorumlu öğretmenlere, yürüyüş ekibine 
moral kaynağı oldu. 

Okul Müdürü Selami Çiçek 23 Nisan pro
gramı nedeniyle yaptığı konuşmada özetle 
şu ifadelere  yer verdi;  

“23 Nisan 1920, Türk Milletinin iradesini 
temsil eden, Birinci Büyük Millet 
Meclisi’nin açıldığı ve Türk halkının yöne
time dâhil edildiğinin ve egemenliğin 
meclisin açılmasıyla tek kişiden halk irade
sine geçtiğinin dünyaya ilân edildiği tari
htir. 

23 Nisan 1920 “Milletin bağımsızlığını 
yine milletin azim ve kararlılığı kurtaracak
tır” düşüncesi ışığında, millî egemenliğe 
dayalı tam bağımsız bir Türkiye'nin temel
leri atıldığı tarihtir. 

Türkiye Büyük Millet Meclisimizin İlk 
Başkanı Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü ve 
istiklal mücadelemizin bütün kahraman
larını rahmet ve minnetle anıyorum. Mil
letimizin ve Çocuklarımızın 23 Nisan 
Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nı en 
içten dileklerimle kutluyorum.  Nice 104 
yıllara! 

Bu vesile ile bugün bu etkinliğin ol
masında emeği olan; azimle çalışan öğren
cilerimizi, onları heveslendiren 
yönlendiren Tuğba Saraç Hanım ve bölüm 
öğretmenlerimizi, Halk oyunları gösterisi 
için desteğini esirgemeyen Maltepe Halk 
Eğitim Müdürlüğümüzü, ekibi çalıştıran ve 
bugüne hazırlayan Azize Hanımı, Beden 
eğitimi zümremizi, Moda tasarım bölümü
elsanatları bölümü ile birlikte bando 
takımının kurulması için büyük gayret ve 
özveriyle destek veren  Cengiz Beyi müzik 
zümremizi, idareci arkadaşlarımızı tebrik 
ediyorum.”

ÇEKMEKÖY’de, Türkiye Afet ve Müda
hale Planı doğrultusunda, ilçe afet planını 
güçlendirecek eğitim ve kurumlar arası en
tegrasyon toplantısı yapıldı. 

Çekmeköy’de, ilçe afet çalışma grup yö
neticileri ve İl Afet Risk Azaltma Planı kap
samında görev alan kurum yöneticileri, ilçe 
afet planını güçlendirecek çalışma gru
plarının entegrasyonu ve eğitim programı 
hazırlıkları toplantısı yapıldı. Çekmeköy’ün 
güvenliği ve afetlere hazırlıklı olunması ve 
ilçede ki afetlere karşı koordineli bir şekilde 
hareket etme kapasitesinin arttırılmasının 
amaçlandığı toplantıda gerçekleştirilen 
sunum ile eğitim takvimleri paylaşıldı. 

Çekmeköy Kaymakamı Resul Çelik 
başkanlığında Çekmeköy Afet ve Acil 
Durum Yönetim Merkezi’nde gerçekleşen 
toplantıya; Çekmeköy Belediye Başkan 
Yardımcısı Sevgi Topçu, İlçe AFAD Yönetici 
Mümtaz Özdem, İlçe Risk Azaltma Komisy
onu ve İlçe Afet Çalışma Grubu temsilcileri 
katıldı.

ESENLER Belediyesi Gençlik ve Spor 
Müdürlüğü, her ay düzenlediği özel 
etkinliklerle Esenlerli gençleri adrenalin 
dolu maceralarla buluşturuyor.  

Esenlerli gençlerin ilk durağı Düzce’de 
bulunan Melen Çayı oldu. Melen 
Çayı’nda rafting yapan gençler, akıntıya 
hep birlikte kürek çekti. Gençler, coşkun 
sularda kürek çekerek eğlenceli anlar 
yaşadılar. Gün boyu devam eden etkinlik 
sonunda gençler, doğa ve suyla buluş
manın verdiği rahatlamayla İstanbul’a 
döndü. 
 

GENÇLER UÇUŞA GEÇTİ 
Esenler Belediyesi, adrenalinin hızını 

kesmeden bir sonraki durak olan yamaç 
paraşütü için rotayı Çatalca Ormanlı’ya 
çevirdi. “Genç Kart” üzerinden yapılan 
başvurularla seçilen 15 kişilik grup, Es
enler Dörtyol Meydanı’ndan hareket ed
erek keyif dolu bir uçuş deneyimi 
yaşamak için yola çıktı. Gençler, 
gökyüzünde süzülmenin tadını çıkardı. 
Heyecan ve adrenalin dolu bir gün 
geçiren gençler, bol bol fotoğraf çektirdi.

20232024 Kültür Sanat Sezonunu 
Türk astronom, dil bilimci ve matematikçi 
Ali Kuşçu’ya ithaf eden Esenler Belediyesi, 
“Yapay Zekâ Atölyesi”ne ev sahipliği yaptı. 
Gençler, geleceğin algoritması olan yapay 
zekâ ve güncel teknolojik gelişmelerle il
gili kapsamlı bir eğitim aldı. 

Ali Kuşçu Kültür Sanat Sezonu’na özel 
pek çok projeyi hayata geçiren Esenler 
Belediyesi, gençlerin akıllı teknolojiler 
hakkında bilgi ve becerilerini geliştirmesi 
amacıyla “Yapay Zekâ Atölyesi” düzenledi. 
Dr. Kadir Topbaş Kültür Sanat Merkez
i’nde 6 hafta boyunca Muhamed Cavid 
Ensari’nin eğitmenliğinde gerçekleşen 
atölyede, “Yapay Zekâ ve Akıllı Teknoloji
lerin Temel Kavramları”, “Makine Öğren
mesi”, “Derin Öğrenmeye Giriş”, “Veri Ön 
İşleme”, “Görüntü İşleme ve Görsel 
Tanım”, “Doğal Dil İşleme” ve “Yapay Zekâ 
ve Etik” başlıklı uygulamalı interaktif 
eğitimler verildi. Öğrencilere program so
nunda katılım belgesinin sahibi oldu. 

 
DENETİMLERİN İYİ  
YAPILMASI GEREKİYOR 
Yapay zekâ atölyesi eğitmeni Muhamed 

Cavid Ensari, atölyede ilk olarak temel 
kavramları ele aldıklarını söyleyerek “Ver
iler ve veriler üzerinde ön işlemleri 
çalıştık. ‘El yazı tanımı’ ve ‘duygu analizi’ 
başlıklarında öğrencilerimiz projeler yap
tılar. Burada veri setleri oluşturdular. Son
rasında projelerini sundular. Yapay 
zekâyla günümüzde de her alanda 

karşılaşıyoruz. Son dönemde ChatGBT 
gibi yazılımlar hayatımızı etkileyecek 
boyuta geldi. Yapay zekâyla birlikte gelen 
bir etik kavramı da var. Sadece bireysel 
boyutta değil kurumsal boyutta da dene
timlerin iyi yapılması gerekiyor. Yapay 
zekânın zararları ve faydalarından ziyade 
onu nasıl kullanacağımız önemlidir” dedi. 

 
KENDİ ROBOTLARIMI  
GELİŞTİRİYORUM 
Atölye kursiyerlerden Adil Uzundağ 

“Eğitim çok güzeldi. Hem yapay zekânın 
temellerini öğrenmiş olduk. Hem de 
kendimiz bir yapay zekâ modeli oluş
turma fırsatı bulduk. Ekip çalışmasını da 
öğrenmiş olduk. Yapay zekâ yaklaşık 10 
yıl sonra inanılmaz seviyelere ulaşır diye 
düşünüyorum. Eğitim benim açımdan çok 
faydalı oldu. Ben mekatronik mühendis
liği öğrencisiyim. Bu alan da bir nebze 

yapay zekâyı kapsıyor. Ben kendi robot
larımı geliştiriyorum. Yapay zekâyı da 
buna kattığım zaman gerçek manada 
akıllı robotlar geliştirmiş oluyorum. Bu da 
benim için çok önemli” diye konuştu. 

 
İŞ OLANAKLARI ARTACAK 
Duygu Akdeniz ise şunları kaydetti: 
“Yıldız Teknik Üniversitesi Matematik 

Mühendisliği 2. sınıf öğrencisiyim. Benim 
yapay zekâ ve veri bilimine ilgim olduğu 
için bu atölyeye katıldım. Burada yapay 
zekânın ve veri biliminin temellerini, veri 
işleme, Pyhton ve görselleştirme ile genel 
bilgileri öğrendik ve son olarak bir proje 
ödevi yaptık. Yapay zekânın her alanda 
etkisinin olacağını düşünüyorum. Yapay 
zekâ ile pek çok iş olanakları artacak. 
Yapay zekâyı kullanarak hayatımızı kolay
laştırabiliriz.” 

GEBZE Kaymakamı Mehmet Ali Özyiğit 
ve Gebze Belediye Başkanı Zinnur 
Büyükgöz, seçilen ve görev başı yapan 
mahalle muhtarlarıyla, düzenlenen 
toplantıda bir araya geldiGebze Belediye 
Başkanı Zinnur Büyükgöz, Gebze Kay
makamı Mehmet Ali Özyiğit ile birlikte, 
ilçenin yeni muhtarlarını toplantıda ağır
ladı. 31 Mart tarihinde yapılan mahalli 
idareler seçimlerinde vatandaşların oy
larıyla seçilen mahalle muhtarları; Gebze 
Kaymakamı Mehmet Ali Özyiğit ve Gebze 
Belediye Başkanı Zinnur Büyükgöz’ün ev 
sahipliğinde düzenlenen toplantıya konuk 
oldu. Gebze’nin merkez ve kırsal böl
gelerinde görev yapacak mahalle muhtar
larının katıldığı toplantı, Gebze Belediyesi 
Barış Sosyal Tesislerinde düzenlendi. 
İlçede görev yapan mülki ve idari birim
lerin müdürlerinin de hazır bulunduğu 

toplantıda, yeni döneme ilişkin proje ve 
hizmetler hakkında muhtarlara bilgi 
veren Gebze Belediye Başkanı Zinnur 
Büyükgöz kısa bir selamlama konuşması 
da gerçekleştirdi. 

HEPİMİZİN ORTAK PAYDASI GEBZE 
Yeni dönemde seçilen mahalle muhtar

larına çalışmalarında başarılar dileyen 
Gebze Belediye Başkanı Zinnur Büyükgöz 
yaptığı konuşmada şu ifadelere yer verdi: 
“Davetimize icabet ettiniz. Hoş geldiniz, 
şeref verdiniz. Eskiler “Önce refik sonra 
tarik” derlerdi. Yani önce yol arkadaşı 
sonra yol. Kader ve karar bizi aynı yolda 
buluşturdu. Belediye başkanı olarak mil
letimizin teveccühüyle Gebze’ye hizmet 
için seçildim. Muhtarlarımız Gebze’nin 
mahallelerine hizmet için seçildi. Ortak 
paydamız ve yolumuz Gebze. Ortak pay
damız ve yolumuz Gebzelilere hizmet 

etmek. Bir olarak sağlam işler yapma 
görevimiz var. Bir olarak; zorları kolay
laştıracağız. 

EL ELE OMUZ OMUZA  
SEFERBER OLACAĞIZ 
Azları çoğaltacağız. Az zamanda çok 

mesafe alacağız. Gebze Belediye Başkanı 
olarak, bu niyet ve iradeyle yola çıktık. Bu 
sayede sağlam işler yaptık. Bu güvenle 
sağlam işler yapmaya niyetlendik. Marifet 
bir şehir kurmak, şehri imar etmekle bir
likte; o şehirde yaşayanları mutlu etmek
tir. Gebzelilerin mutlu olması için el ele 
omuz omuza seferber olacağız. Bu 
toplantı ve daha çok sayıda toplantıyı bu 
müşterek ihtiyacı karşılamak için ya
pacağız. 

HER ZAMAN YANINIZDA VE 
DESTEKÇİNİZİZ 

Hazırladığımız, daha önce vatan

daşımıza ilan ettiğimiz, vatandaşımızın 
teveccühüne mazhar olan bazı projelerim
izi sizlerle paylaşarak bahsettiğim niyet ve 
hedeflere uygun bir istişare için Bismillah 
diyoruz. Bugün burada gerçekleştire
ceğimiz toplantımızın Gebze için şimdi
den hayırlara vesile olmasını diliyorum.” 
Başkan Büyükgöz’ün adından selamlama 
konuşması yapan Gebze Kaymakamı 
Mehmet Ali Özyiğit de muhtarlara yeni 
çalışma döneminde her zaman yanlarında 
ve destekçisi olacaklarını dile getirerek, 
başarı temennilerini iletti. Konuşmaların 
ardından toplantı sorucevap bölümü ve 
hatıra fotoğrafının çekilmesiyle sona erdi.  

 

ALİ KUŞÇU YAPAY ZEKÂ 
ATÖLYESİ’ FİNAL YAPTI
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iSpAnyA 1. Futbol Ligi'nin (LaLiga) 33. haftasında lider Real Mad-rid, Arda Güler'in golüyle deplas-manda Real Sociedad'ı 1-0 mağlupetti.Real Madrid'de ilk sezonunu ge-çiren, son 5 karşılaşmada forma şan-sı bulamayan ve ilk defa bir La Ligamaçında ilk 11'de sahaya çıkan ArdaGüler, 29. dakikada attığı golle takı-mına 3 puanı getirdi.Sağ kanattan Dani Carvajal'ın pa-sında, defanstaki Zubeldia'nın hata-sını iyi değerlendiren Arda, güzel birşutla topu ağlarla buluşturdu.Türk futbolcu, bu sezon La Li-ga'da 10 Mart'taki Celta Vigo maçın-dan sonra Real Madrid formasıylaikinci golünü Real Sociedad'a attı.Arda'nın ilkinde olduğu gibi ikin-ci golünü de sağ elini kalbine götüre-rek ve sol işaret parmağını havayakaldırarak kutlaması ve bu hareketisembolü haline getirmesi dikkati

çekti.Karşılaşmanın 15. dakikasındakendisine faul yapıldığı gerekçesiylehakeme yaptığı itirazdan dolayı sarıkart gören Arda, 68. dakikada yeriniVinicius'a bıraktı.İspanyol basını karşılaşmayla il-gili internet sayfalarında yaptığı yo-

rumlarda, "Arda Güler, Real Madrid'isırtlıyor", "Madrid'in en iyisi Arda","Madrid'in gelecek vaat eden Türk'ükendini gösterdi" ifadelerini kullan-dı. Teknik direktör Carlo Ancelotti,gelecek hafta Şampiyonlar Ligi yarıfinalinde deplasmanda Bayern Mü-nih'e karşı oynayacakları maçı düşü-

nerek, son oynanan Barcelona ma-çındaki ilk 11'ine göre 9 oyuncusu-nu değiştirerek Real Sociedad maçı-na çıktı. Eflatun beyazlılarda Mad-rid'de kalan Bellingham dışında Vi-nicius, Kroos, Camavinga, Valverde,Lucas Vazquez ve Rüdiger gibiönemli futbolcular yedek kulübesin-de otururken, sadece Modric veTchouameni ilk 11'de yerini korudu.La Liga'da 33. haftanın açılış ma-çını kazanarak şampiyonluğunu ilanetmeye yaklaşan Real Madrid puanı-nı 84'e çıkardı. Madrid ile en yakınrakibi ve 1 maç eksiği bulunan Bar-celona arasında 14 puan fark var.Karşılaşmanın 32. dakikasında Ku-bo'nun ağlara gönderdiği topta, pozis-yonun öncesinde faul yapıldığı gerek-çesiyle VAR'dan gelen uyarı sonrasın-da golü iptal edilen ve 72. dakikadaOyarzabal'ın golü ofsayt olduğu içingeçersiz sayılan Real Sociedad ise ken-di evinde puan alamadı.
59. Cumhurbaşkanlığı türkiye bisiklet

turu İstanbul'da tamamlanacak
2024 Cumhurbaş-kanlığı Türkiye BisikletTuru (TUR 2024), bugünİstanbul'da yapılacak 8.ve son etapla tamamla-nacak.Dünyanın tek kıtalar-arası bisiklet turu olanorganizasyonun 59'uncu-sunda sona yaklaşıldı.Bisikletçiler; Antalya,Muğla, Aydın, Manisa veİzmir'den geçen parkur-ların ardından final etabıiçin İstanbul'a gidecek.TUR 2024'ün 105,4kilometrelik en kısa eta-bının startı, bugün saat11.00'de Beşiktaş Meyda-nı'nda verilecek. Genelklasman, sprint, tırmanışve Türkiye güzellikleriklasmanlarında şampi-yonluğa ulaşan isimler,Sultanahmet Meyda-

nı'nda sona erecek etabınardından ilan edilecek.
TUR 2024'ün 
gidişatıTurun ilk 4 etabını dafarklı isimler kazandı veher günün sonunda genelklasman liderliği el değiş-tirdi. Dsm-FirmenichPostNL takımının Dani-markalı sporcusu TobiasAndresen, 5. etapta aldığıgalibiyetle bu trendi boz-du. Ertesi gün Kuşada-sı'nda başlayıp Mani-sa'daki Spil Dağı'nda ta-mamlanan TUR 2024'ünkraliçe etabını kazananDsm-FirmenichPostNL'den HollandalıFrank van den Broek,"turkuaz mayo"yu üstünegeçirdi.

Rizespor’un rakibi 
Ankaragücü 

Mke Ankaragücü, Trendyol SüperLig'in 34. haftasında bugün deplas-manda Çaykur Rizespor'la karşılaşa-cak. Çaykur Didi Stadı'nda saat19.00'da başlayacak karşılaşmayı ha-kem Turgut Doman yönetecek. Haftaya37 puanla düşme hattının 4 puan üs-tünde 13. sırada giren başkent temsil-cisi, geçen hafta Beşiktaş'a deplasman-da 2-0 yenilmişti. Hafta içi Ziraat Tür-kiye Kupası yarı final ilk maçında daBeşiktaş'la 0-0 berabere kalan MKEAnkaragücü, Rize'den 3 puanla döne-rek alt sıralarda uzaklaşmayı hedefli-yor. MKE Ankaragücü'nde sarı kart ce-zalısı Nihad Mujakic ile sakatlıkları bu-lunan Olimpiu Morutan ve Alper Ulu-dağ bu karşılaşmada forma giyemeye-cek. Gelecek sezon Avrupa kupalarındamücadele etmeyi hedefleyen ÇaykurRizespor ise 48 puanla 6. sırada yer alı-yor. Ligde 3 maçlık galibiyet serisi ge-çen hafta RAMS Başakşehir'e 2-0 yeni-lerek sona eren Çaykur Rizespor, üstsıralardan kopmamak için rakibinimağlup etmek istiyor.İki takım arasında sezonun ilk yarı-sında oynanan karşılaşma 1-1 berabe-re bitmişti.

2023-2024 sezonu heyecanınınbugünkü 32. hafta müsabakalarıyladevam edeceği Trendyol 1. Lig'de son3 haftaya ikinci sırada giren Göztepe,bugünkü Gençlerbirliği maçını kazan-ması halinde Eyüpspor'un ardındandoğrudan Süper Lig'e yükselecekikinci takım olacak.Sezon sonunda Eyüpspor ile birtakımın daha doğrudan Süper Lig'eyükseleceği, 3, 4, 5, 6. ve 7. sıradakitakımların play-off oynayacağı 1.Lig'de, play-off'tan sonra bir ekipdaha üst lige çıkacak. Ligi 3. bitirecektakım doğrudan play-off finaline yük-selecek.Bitexen Giresunspor ve Altay'ınardından bir takım daha TFF 2. Lig'edüşecek.Ligde 32. hafta müsabakaları bu-gün saat 16.00'da başlayacak.Göztepe son 3 haftaya avantajlıgirdiEyüpspor'un daha önce SüperLig'e çıkmayı garantilediği ligdebitime 3 hafta kala direkt SüperLig'e yükselebilecek 3 takım kaldı.Kalan 3 haftada alacağı 2 puanlaadını Süper Lig'e yazdıracak Göz-tepe, son 3 haftaya 63 puanla girdi.Takipçileri Ahlatcı Çorum FK'nin55, Sakaryaspor'un ise 54 puanıbulunuyor.Sarı-kırmızılı ekip, sezon so-nunda Ahlatcı Çorum FK ile olasıpuan eşitliğinde rakibinin gerisin-de kalacak. Göztepe ile Sakaryas-por arasındaki eşitlikte ise sırala-mayı genel averaj belirleyecek.

Bugün play-off mücadelesi ve-ren Gençlerbirliği'ni konuk edecekGöztepe, rakibini yendiği takdirdeadını Süper Lig'e yazdıracak. Ra-kiplerinin puan kaybetmesi halin-de Göztepe mağlup olması halindebile Süper Lig'e çıkacak.Matematiksel olarak ilk 2 iddia-sını sürdüren 3 takımın kalan maç-ları şöyle:
Göztepe (63): Gençlerbirliği,

eyüpspor (D), Bodrum Fk
Ahlatcı Çorum Fk (55): erzu-

rumspor Fk (D), ASTOr enerji
Şanlıurfaspor, Boluspor (D)

Sakaryaspor (54): Bitexen Gi-
resunspor (D), Tuzlaspor, ko-

caelispor (D)

Play-offLigde elli ikişer puana sahip Bod-rum FK ve Kocaelispor'un play-offiçin avantajlı girdiği son 3 haftadaplay-off'un son sırası için 3 aday var.Kırk yedişer puanı bulunan TeksütBandırmaspor, Gençlerbirliği ve Bo-luspor'un 3 haftalık programı şöyle:
Teksüt Bandırmaspor: kocaelis-

por (D), Ankara keçiörengücü,
Adanaspor

Gençlerbirliği: Göztepe (D), Bi-
texen Giresunspor, Tuzlaspor (D)

Boluspor: Altay, Manisa Fk (D),
Ahlatcı Çorum Fk

Düşme hattıBitexen Giresunspor ve Altay'ındüşmesinin kesinleştiği lige bir takımdaha veda edecek. Düşme hattındaki32 puanlı Adanaspor, 33 puanı bulu-nan Tuzlaspor, 34 puanlı ASTOREnerji Şanlıurfaspor, otuz altışar pua-na sahip Ankara Keçiörengücü ile Ma-nisa FK ve 37 puanı bulunan Ümrani-yespor, lige tutunma mücadelesinisürdürüyor. Ligde alt sıralardaki ta-kımlar bu hafta birbirlerine rakip ola-cak. Ümraniyespor'un Ankara Keçiö-rengücü deplasmanında puan araya-cağı 32. haftada Adanaspor da ManisaFK'yi konuk edecek.

1. Lig'den, Süper Lig'e yükselecek
2. tAkıM bugün beLLi oLAbiLiRTrendyol 1. Lig'de son 3 haftaya ikinci sırada giren Göztepe, bugünkü Gençlerbirliği maçını ka-zanması halinde Eyüpspor'un ardından doğrudan Süper Lig'e yükselecek ikinci takım olacak.

Türkiye Liglerindesezonun sonuna gelinir-ken Süper Lig dışındakiliglerde şampiyonluk veküme düşme mücadele-sinde son durumlar aca-ba nasıl? Gelin bu yazı-mızda tek tek tüm alt ligleri analiz edelim.1.Lig’de Süper Lige çıkmayı daha önceilan eden Eyüpspor’un ardından Gözte-pe’de bu hafta kendi saha ve seyircisi önün-de bu duyguyu yaşamayı planlıyor. GürselAksel’de Gençlerbirliğini mağlup ettiği tak-dirde 2 sezonluk aradan sonra tekrar süperlige yükselmenin resmi sevincini yaşaya-cak.Bu ligde aslında en büyük savaş ligi 3.bitirmek isteyen ekipler arasında yaşanı-yor. Geçen sezon değişen statü ile çok avan-tajlı bir durum teşkil eden ve direkt play-off finaline maça çıkma avantajı veren bukoltuk için 55 puanlı Çorum FK, 54 puanlıSakaryaspor ile 52’şer puanlı Bodrum FKve Kocaelispor mutlak talip gözüküyor.Bu hafta Çorum FK Erzurumspor FK,Sakaryaspor son sıradaki Giresunspor,Bodrum FK küme düşme hattındaki Tuz-laspor deplasmanlarına çıkıyorlar. Kocae-lispor ise kendi evinde yine play off içinmücadele eden Bandırmaspor ile kozlarınıpaylaşacak.Sezonun bitimine 3 hafta kala, 3.lük kol-tuğu yarışı inanılmaz heyecanlı ve zevklibir hal alıyor.Küme düşme hattıda oldukça karışık:Adanaspor ile Manisa FK, Adana’da zor-lu mücadeleye çıkacaklar. Ev sahibi 32, ko-nuk takım ise 36 puanda.33 puanli Tuzlaspor, 3. koltuğunu kova-layan Bodrum FK’yı ağırlarken, 34 puanliŞanlıurfaspor, prestij maçlarına çıkan liderEyüpspor’u yenmek için sahaya çıkacak. Bugrupta nispeten daha rahat takımlar 36 pu-anli Keçiörengücü ve 37 puanlı Ümraniyes-por Ankara’da karşı karşıya geleceklerTFF 2. Ligde heyecan son iki haftaya gi-rilirken, son hızla devam ediyor.Kırmızı grupta geçen hafta kendi evindeşampiyonluğunu ilan etmeye hazırlananama ummadığı bir mağlubiyet alan77 puanlı Amedspor deplasmanda gençSomaspor’a konuk oluyor. Galip geldiği tak-dirde 1.Lige yükselmeyi garantiliyor. Olasıbir puan kaybında 74 puanlı 2.sıradakiKastamonuspor, Ispartaspor’u yenmesiylebirlikte işler çok farklı bir boyuta evrilecek.İki takım arasında karşılıklı galibiyetler ol-duğu için genel averaja bakılacak. Şu aşa-mada Diyarbakır ekibi +12 farkla önde.Beyaz grupta ise lider 77 puanlı EsenlerErokspor, küme düşen son sıradaki Adıya-man FK karşısında gol-show yapmaya ha-zırlanıyor. 2 puan gerisindeki en yakın ta-kipçisi Vanspor FK ise kendi evinde AnkaraDemirspor ile mücadele edecek. İstanbulekibinin puan eşitliği halinde, ikili averajdaVanspor’a üstünlüğü bulunuyor.4 takımın düştüğü Kırmızı gruptaUşakspor ve Denizlispor 3.Lige düşerken,Düzcespor 33 puana sahip ama son iki ma-çını kazansa dahi küme düşen durumdaolacak. Bu grupta esas mücadele 35 puanliSarıyer ile 37 puanli Belediye Derincesporarasında yaşanacak.Yine 4 kulübün 3.lige düşeceği Beyazgrupta ise Adıyaman FK, Bursaspor ve Kır-şehir FK gelecek sezon bu ligde oynayama-caklar. Küme düşecek son takım 38 puanliNazilli Bld ile 32 puanli Zonguldak Kö-mürspor ikilisinden biri olacak. İkili averajZonguldak ekibinde ama bir hafta bay geçi-receği işin tek maçı kalan Nazilli ekibi, sonmaçta beraberlik halinde bile kümede kala-cak, ayrıca Zonguldakspor’un iki maçınıdakazanması gerekiyor.4 gruptan oluşan 3.ligde ise şampiyon-lar belli olmaya başladı.1.Grupta Antalya Kepezspor, 3.GruptaŞanlıurfa Karaköprü Bldspor ve 4.GruptaAdana FK önümüzdeki sezon 2.Ligde oyna-mayı hak kazandılar.Son haftaya girilirken 2.Grupta 57 pu-anlı Batman Petrolspor, deplasmanda Tur-gutluspor karşısına çıkacak, takipçisi 55puanli Elazığspor ise normalde küme dü-şen Eynesil Belediyespor ile karşı karşıyagelecekti ancak Giresun ekibi küme düştü-ğü gerekçesiyle bu maça çıkmayacağını ilanetti. Buradaki ilginç olay ise Batman ekibiile Elazığ ekibi arasındaki maçlar beraberebitmiş olmasıydı ve puan eşitliği halindeise gol averajına bakılacaktı ama bu durumortadan kalktı. Petrolspor 1 puan almasıhalinde bile şampiyonluğunu kutlayacak.Bölgesel Amatör Kümeye düşen takım-larda hemen hemen belli olmaya başladı.Tarsus İY, Malatya Arguvanspor, Gü-müşhanespor, Sapanca Gençlik, Eynesil Be-lediyespor, Sivas 4 Eylül, Akhisarspor ve İs-tanbul Sultanbeyli Bld son haftaya girilir-ken kesinleşen takımlar oldular.Mayıs ayı ise tüm alt ligler için play - offayı olacak.1.Lig’den 1, 2.Lig’den 1 ve 3.Lig’de ise 2takım daha üst lige yükselme hakkını zorlubir maraton sonucu elde edecek.

NAZIM TÜRKNAS

ALT LİGLER NE ALEMDE?

Real Madrid, Arda’nın golüyle kazandı
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HAVELSAN siber güvenlik uzmanları, NATO'nun dünyanın en 
gelişmiş gerçek zamanlı siber savunma tatbikatına katıldı. 

Türk yazılımcılar  
"siber kalkan"a güç kattı 

Japonya'nın 
"SLIM" aracı 
üçüncü Ay 
gecesini 
başarıyla  

atlattı 

NATO Siber Savunma Mükemmeliyet 
Merkezi (CCDCOE) koordinatörlüğünde 
gerçekleştirilen ve bir anlamda kötü 
niyetli girişimlere karşı "siber kalkan" 
oluşturmayı hedefleyen Kilitli Kalkan 
2024 Tatbikatı (Locked Shields 2024), 
Estonya'nın Tallinn kentinde düzen
lendi. 

 
HAVELSAN siber güvenlik uzmanları, 

tatbikatta altyapı ve senaryo oluşturma 
görevleriyle "Yeşil Takım"da yer aldı. 

 
40'tan fazla ülkeden 4 binin üzerinde 

siber güvenlik uzmanını bir araya ge
tiren tatbikatta, kritik dijital altyapılara 
karşı gerçekleştirilebilecek siber 
saldırılara ilişkin savunma senaryoları 
test edildi. 

 
Dünyanın en gelişmiş gerçek zamanlı 

siber savunma tatbikatı olan Kilitli 
Kalkan 2024'te HAVELSAN uzmanları; 
NATO CCDCOE paydaşı olarak "yapay 
zekanın siber güvenliği" ve "ileri seviye 
zararlı yazılım analizi" konularında 
senaryo ve altyapı desteği sağladı. 

 
Kilitli Kalkan Tatbikatı, NATO Siber 

Savunma Mükemmeliyet Merkezi koor
dinatörlüğünde 2010 yılından beri her 
sene düzenleniyor. Tatbikat, siber 
güvenlik uzmanlarının ulusal bilgi 
teknolojisi sistemlerini ve kritik 
altyapıyı gerçek zamanlı saldırılar al
tında savunma becerilerini 
geliştirmelerine olanak tanıyor. 

Odak noktası gerçekçi senaryolar, en 
son teknolojiler ve stratejik karar alma, 
hukuk ve iletişim hususları da dahil 
olmak üzere büyük bir siber olayın tüm 
karmaşıklığının simüle edilmesi olan 
Kilitli Kalkan Tatbikatı'nda ekipler, kur
gusal bir ülkeye yönelik büyük ölçekli 
bir siber olayı tüm sonuçlarıyla ele alma 

konusunda yardımcı olmak üzere 
görevlendirilen "Ulusal Siber Olay Mü
dahale Ekipleri" rolünü üstleniyor. 

Tatbikata katılım sağlayan ekiplerden 
olayları raporlamada, stratejik kararları 
uygulamada ve adli, hukuki ve medyayla 
ilgili zorlukları çözmede etkili olmaları 
bekleniyor.(AA)

JAXA, X'teki hesabından yaptığı 
açıklamada, "Moon Sniper" takma 
isimli SLIM'in uzay yolculuğuna 
yönelik bilgileri güncelledi. 

Üçüncü Ay gecesini de çalışır 
halde geçiren SLIM aracının, kon
trol merkeziyle başarılı iletişimini 
sürdürdüğü ve Ay yüzeyinden 
görüntü almaya devam ettiği ak
tarıldı. 

Açıklamada, "Gündüz ve gece 
ortamları nedeniyle bozulmanın 
ilerlediği ve SLIM'in durumunun 
izleneceği" bildirimi yapıldı. 

Ay aracının, sıcaklıkların sıfırın 
altında 170 santigrat dereceye 
kadar düştüğü ve 15 güne kadar 
sürebilen Ay gecelerine 
dayanacak şekilde tasarlanmadığı 
biliniyor. 

 
Japonya Ay'a yumuşak  
iniş yapan 5'inci ülke 
Japonya, bu yıl 20 Ocak'ta 

Sovyetler Birliği, ABD, Çin ve 
Hindistan'dan sonra Ay'a yu
muşak iniş yapma başarısını 
gösteren 5'inci ülke olmuştu. 

SLIM'i taşıyan H2A roketi, eylül 
ayı sonunda güneybatıdaki 
Kagoşima'ya bağlı Tanegaşima 
Uzay Merkezi'nden uzaya gönder
ilmişti. 

JAXA, SLIM aracının Ay'a "benz
eri görülmemiş derecede yüksek 
hassasiyette bir iniş" yapmasının 
beklendiğini açıklamıştı. 

Mitsubishi Electric üretimi 700 
kilogram ağırlığındaki iniş aracı 
2,4 metre yüksekliğe ve 2,7 metre 
genişliğe sahip.

Uzay endüstrisindeki son 
 teknolojiler STC-2024'te ele alındı 
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AXİOM Space Uluslararası Devlet İşlerinden So
rumlu Yöneticisi Necmettin Kaymaz, JW Marriott 
Otel'deki etkinlikteki konuşmasında, kurumunun 
hayatı daha iyi hale getirebilmek için dünyanın ilk 
ticari uzay istasyonunu kurmak istediğini söyledi. 

Uzayda insanlığın faydası için yeşerebilecek bir 
ev inşa etmeyi hedeflediklerini belirten Kaymaz, 
bu zamana kadar gerçekleştirdikleri uzay misyon
larına ilişkin bilgi verdi. 

Bugüne kadar 3 astronot misyonu gerçek
leştirdiklerini dile getiren Kaymaz, şu ifadeleri kul
landı: 

"Bunlardan ilki tamamen özel ve bilimsel 
amaçlar adına yapıldı. Uzayda 100 saatlik 
araştırma gerçekleştirildi. Binlerce orta öğretim 
öğrencisi ile uzaydan 30 ayrı etkinlik yapıldı. Bu 
misyon 17 gün devam etti. İkinci misyonda ise ilk 
Suudi kadın astronotu ISS'ye gönderdik. Burada 
DNA, nano terapiler, uzayda üretilen dokular ve 
rejenerasyonla ilgili deneyler yapıldı. 3. misyonu
muzda ise Alper Gezeravcı ilk Türk astronot 
olarak uzaya çıktı. Bu misyonda özellikle protein
lerle ilgili çalışmalar ve uzaydaki beyin aktivite
sine yönelik veriler toplandı." 

Kaymaz, insanlı uzay uçuşlarının gelecek ne
sillere yatırım yapılması açısından önemine işaret 
ederek, "Bir toplumda insanlar gölgelerinde asla 
kalamayacakları ağaçları dikmeye başladığında o 
toplum büyür." dedi. 

Uluslararası Uzay İstasyonu'nun (ISS) 2030 yılı 
sonunda ömrünü tamamlayacağını ve bundan 
sonra kendi istasyonlarının devreye alınacağını 
bildiren Kaymaz, bunun uzay içerisinde altyapı ve 
lojistik için de kullanılabilen ve kendi kendine 
yetebilen bir platform olacağını anlattı. 

Şu anda 2 uzay giysisinin geliştirilmesi üzerinde 
çalıştıklarını aktaran Kaymaz, ABD'nin Ay Misy
onu'nda Axiom Space'in kıyafetlerinin kullanıla
cağı bilgisini verdi. 

 
"Teknolojiyi konuşurken,  
bilimi unutmayalım" 
NASA'dan ayrılıp Türkiye'ye dönen astrofizikçi 

Umut Yıldız da bilim ve teknoloji çalışmaları 
sayesinde şu anda çok düşük bütçeli küp uydu
ların denenebildiğini ifade etti. 

Bunun uzayın demokratikleşmesine katkı 
sağladığını vurgulayan Yıldız, şu değerlendirmede 
bulundu: 

"Bu dünya nasıl meydana geldi, dünyanın 
etrafında neler var, evren nasıl oluştu gibi sorulara 
cevap bulmalıyız. Bu soruları sorabilmek için 
gelişmiş yüksek teknolojilere ihtiyaç var. Bunu ya
pabilmek için de uzay teleskopuna ihtiyacımız var. 
Bunlar bizim uzaydaki gözlerimiz. Şu anda elim
izde Hubble'dan çok daha iyi olan James Webb 
teleskobu var. Bu sayede evrenin sırlarını araştıra
biliyoruz. Evrende yalnız mıyız, uzaylılar var mı? 
Ben de bu sorunun yanıtını bilmek istiyorum. 
Güneşten 1 milyar kilometre öteye gidildi. Burada 
yerin 25 kilometre altında su keşfedildi fakat o 
suyu çıkartacak teknolojimiz henüz yok. Bunu 
geliştirmek için bilimsel çalışmalara gerek var. 
Teknolojiyi konuşurken, bilimi unutmayalım." 

 
"Uluslararası Ay Araştırma 
İstasyonu kurmak istiyoruz" 
SSIMonacosat Başkanı İlhami Aygün de gele

ceğin her zaman uzayda olduğuna inandığını be
lirterek, uyduları tasarlarken bunların kendi 
kendini yok edebilen şekilde yapılmasını ve uza
yın kirletilmemesini istedi. 

Çin Ulusal Uzay İdaresi (CNSA) Ay Keşif ve Uzay 
Mühendisliği Merkezi Profesörü Ruihong Yang da 
Ay'ın kapsamlı olarak haritalanması üzerine 
çalıştıklarını söyledi. 

Mars'a ilk misyonlarında önemli veriler 
topladıklarını dile getiren Roihong, şu ifadeleri 
kullandı: 

"Ay ve Mars misyonlarıyla kapasitemizi 
geliştirdik. Uzay gemilerinin inşa ve tasarımında 
ciddi mesafeler kaydettik. Bütün bu misyonlar 
kendi tasarım çalışmalarımıza ve kapasitemize 
katkıda bulundu. Bu yıl 6. misyonumuzda yine 
Ay'a iniş ve dönüş, 2026'da Ay'ın güney kutbuna 
iniş ve 2028'deki 8. misyonda uzun vadeli 
sürdürülebilir Ay keşfi yapmak istiyoruz. Kendi 
kabiliyetlerimiz bünyesinde Ay'da daha uzun ve 
ayrıntılı çalışma yapacağız. 2050'de Uluslararası 
Ay Araştırma İstasyonu kurmak istiyoruz. Bu, bil
imsel bir tesis olacak. Burada uzun ve kısa vadeli 
insanlı uçuşlar gerçekleştireceğiz. İnsanlar burada 
çalışmalar yapabilecek. 2045'e kadar istasyonun 
inşasının büyük kısmının bitirilmesini planlıyoruz. 
Ay'a yapacağımız ilk insanlı uçuş ise 2030'da 
gerçekleşecek. Uluslararası paydaşlarla işbirliği 
yapmak da istiyoruz."(AA)

Microsoft Türkiye yatırımlarını 
misliyle artırmayı planlıyor 

MİCROSOFT Türkiye Genel Müdürü 
Levent Özbilgin, Sakarya'nın Sapanca 
ilçesinde düzenlenen Uludağ Ekonomi 
Zirvesi’nde, Microsoft Türkiye'nin hede
flerine, dijital dönüşüm sürecine ve yapay 
zekaya ilişkin AA muhabirinin sorularını 
yanıtladı. 

Dijital dönüşümün, yaklaşık son 2025 
yıldır özellikle internetin yaygınlaşmaya 
başladığından bu yana oldukça popüler 
bir konu olduğunu belirten Özbilgin, fakat 
son zamanlarda, özellikle son 1218 aydır 
yapay zekayla birlikte çok yeni bir kon
uma gelindiğine işaret etti. 

Türkiye için bu noktada çok büyük fır
satlar olduğuna dikkati çeken Özbilgin, 
"Çünkü yapay zeka o kadar hızlı bir şek
ilde hayatımıza girdi ve şu anda hem 
kişisel hem kurumsal hem de kamusal 
alanda o kadar fazla uygulanma potan
siyeli var ki aslında özellikle bizim gibi 
büyük ve gelişmekte olan ülkeler için 
büyük bir fırsat bu." diye konuştu. 

 
"Yapay zekanın en öne çıktığı sek

törlerden biri sağlık" 
Dünya çapında yapay zekada hali

hazırda öne çıkan sektörlerden birinin 
sağlık olduğunu ifade eden Özbilgin; üre
tim, inşaat, lojistik ve perakende gibi sek
törlerin de ön saflarda olduğunu kaydetti. 

Özbilgin, yapay zekaya Türkiye’de 
büyük ilgi ve istek olduğunu belirterek 
şöyle devam etti: 

"Biz bu merakı desteklemekten büyük 
mutluluk duyuyoruz. Fakat şu anda 
önümüzde çözmemiz gereken sorunlar
dan bir tanesi, bu yapay zeka dokusuna 

dahil olmak ve bu gezegen çapında 
çalışan yapay zeka teknolojisinin 
Türkiye'de de aynı verimlilikte çalış
masını sağlamak." 

 
"KVKK'de yapılan değişiklikler pozi

tif bir adımdı" 
Yapay zekanın bir numaralı girdisinin 

veri olduğuna dikkati çeken Özbilgin, 
"Çok yakın zamanda KVKK'de yapılan 
değişiklikler bu konuda çok pozitif bir 
adımdı. Neden? Çünkü artık verimize 
sahip olarak ama sadece Türkiye'nin 
içinde değil dünya çapında Türkiye'nin 
verisini nasıl kullanabileceğini düşünm
eye başladık. Aynı şekilde yapay zeka 
genelinde bizim verimiz diğer ülkelerin 
veri merkezlerinde bizim veri merkezler
imizle beraber nasıl kullanılabilir? Nasıl 
işlenebilir? Nasıl korunabilir? konulu 
düzenlemelerin artarak devam edeceğini 
umuyoruz." dedi. 

 
"Ülkenin bu yıl içindeki en büyük 

yapay zeka etkinliğini yapacağız" 
Levent Özbilgin, Microsoft Türkiye’nin 

faaliyetlerine ve gelecek planlarına da 
değindi. 

Microsoft Türkiye'nin bu sene 30'uncu 
kuruluş yılını kutladığını belirten Özbil
gin, şöyle devam etti: 

"Benim için çok özel bir yıl aslında ve 8 
Mayıs'ta bizim yapay zekaya ilişkin çok 
büyük bir etkinliğimiz olacak. Ülkenin bu 
yıl içindeki en büyük yapay zeka etkin
liğini yapıyor olacağız. Üç hafta sonra biz 
hem 30'uncu yılımızı kutlayacağız ama 
daha önemlisi şimdiye kadar Türkiye'de 

yaptığımız yatırımların nasıl misliyle kat
layabileceğimizin vizyonunu da paylaş
mayı arzuluyoruz. Türkiye'de bizim 
teknoloji merkezimiz var. Türkiye'de 
bizim lokal olarak verilerin Türkiye içinde 
dönmesini ve yönetilebilmesini sağlayan 
büyük yatırımlarımız var. Türkiye'de 
yatırım ortaklarımız var ve Türkiye'de 
bizim bir ARGE merkezimiz var." 

 
"Türkiye'deki faaliyetleri misliyle 

büyütmeyi amaçlıyoruz" 
Dünya genelinde Microsoft’un yapay 

zeka teknolojilerinin altyapısını oluşturan 
veri tabanlarının araştırma ve 
geliştirmesinin Türkiye'de yapıldığını ak
taran Özbilgin, sözlerini şöyle tamamladı: 

"Global ürünlerimizin birtakım altyapı 
geliştirmeleri ve açık kaynak kodu üzer
ine burada sadece Microsoft teknolojileri 
üzerine değil, açık kaynak kod teknolo
jiler üzerine yapılan araştırma 
geliştirmeleri şu anda Türkiye'deki ARGE 
merkezimizden yapılıp bütün dünyadaki 
ürünlerimize sunuyoruz. Bizim nihai 
amacımız çok da gizli bir şey değil. 
Aslında ARGE merkezimizi çok daha 
fazla büyütmek. Türkiye'deki yatırım
larımız sadece teknoloji merkezi, 
Türkiye'deki lokal veri noktaları değil 
hiper ölçekli bulut dokusuna katacak şek
ilde misliyle artırmayı ve Türkiye'deki 
faaliyetleri bu çapta misliyle büyütmeyi 
amaçlıyoruz."(AA)
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